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Vasvár, 2005. április 25.

Fórumra várja a város lakosságát az
önkormányzat a Mûvelõdési Házba

(még a régi helyen)
április 27-én, szerdán este 19 órára.

A most kezdõdõ közösségi
házi beruházásról ad tájékoztatást

az érdeklõdõknek
Németh Zsolt polgármester,

valamint a tervezõ, Németh István.

ÉRTESÍTÉS
Vasvár Város Polgármesteri Hivatala
értesíti a város lakosságát, hogy a
ZALA-DEPO Kft.

május 17-én, kedden

lomtalanítást
végez

Kérjük a lakosságot, hogy a felesle-
gessé vált szemetet az elszállítás nap-
ján a reggeli órában a ház, illetve a be-
járat elé rakja ki!
A szállítás megkönnyítése érdekében
kérjük, a fémet, a papírt, az üveget kü-
lön-külön csoportba rakják!

Mint arról a napisajtóból és lapunk tudó-
sításaiból is értesülhettünk , tavaly nyáron �
közel egyéves feszített tempójú szakmai elõ-
készítést követõen � óriási sikerként elköny-
velhetõ pályázati támogatást nyert el a város
többek közt új közösségi központ létesítésé-

re a Phare-program keretében. A beruházási
támogatás nagysága azért lepett meg min-
denkit, mert kisvárosi mértékhez mérve igen
nagy a 2 millió 20 ezer eurós (fél milliárd fo-
rintot meghaladó) összeg. A teljes nyugat-
dunántúli támogatási keretösszegnek közel a
harmadát teszi ki, s a nyertes 7 település kö-
zül Vasvár kapta a legtöbbet. Olyan városo-
kat köröztünk le, mint Szombathely, Kõszeg,
Sárvár, Nagykanizsa, Lenti azokról nem is
szólva, melyeknek egyáltalán nem nyert a
pályázata.

Beindult hát az ilyenkor szokásos � törvé-
nyek által szabályozott � beruházás-elõkészítõ
folyamat, a tervezés, közbeszerzési eljárás,
most pedig következik a látványosabb sza-
kasz, az építkezés megkezdése. Az építésé,
mely valószínûleg hosszú idõre szólóan átfor-
málja, megváltoztatja majd Vasvár városköz-
pontjának arculatát. A fõtér rekonstrukcióját

követõen az új közösségi ház � benne a szín-
házteremmel � a Domonkos kolostorban ki-
alakítandó zarándokszállás új kulturális és tu-
risztikai színfoltokat hoz majd városunk életé-
be, tovább növelve a meglévõ szellemi kin-
cseket, építészeti értékeket.

A pályázati mûfaj természeté-
bõl fakadóan eddig a munka a
háttérben- jobbára szakmai mûhe-
lyekben, döntéshozói színfalak
mögött � zajlott, most azonban el-
jött az ideje, hogy elhúzzák a füg-
gönyt, és mindenki számára átlát-
hatóvá és átélhetõvé váljon. Ennél
még több is kell. Be kell kapcsol-
ni a városban meglévõ szellemi
energiákat, kapacitásokat, hogy
minden jó szándékú városi polgár
magáénak érezze, és hozzátehesse
sajátját a készülõ nagy mûhöz. Ez

lehet akár egy jó ötlet, de javaslat is, melyet a
tervek keretei közt meg lehet valósítani. Azért
is lesz ez �közösségi ház� mert az itt élõkkel
közösen kell hogy épüljön. Ehhez pedig az
kell, hogy mindenki megismerhesse mi az el-
képzelés, és miképpen fog megvalósulni.

Netán, ha kérdéseik vannak az emberek-
nek, azt feltehessék, s ezekre hiteles válaszo-
kat kaphassanak.

Tájékoztató fórum
a kezdõdõ belvárosi építkezésrõl

Majális,
sportöltözõ-

avató
Vasvár Város Önkormányzata és a Vasvár

Városi Sport Egyesület május 1-jén közösen
rendezi meg a majálist.

Helyszín: VVSE sportpálya.
Az egész napos rendezvény programja:
Reggel zenés ébresztõ a Városi Fúvószene-

kar közremûködésével.
Délelõtt 10 órától labdarúgó-mérkõzések a

VVSE kölyök szakosztálya szervezésében.
Délután 14 órától kulturális mûsorok, a

vasvári civil csoportok bemutatkozása a sport-
pályán felállított színpadon este 17 óráig.

SPORTÖLTÖZÕ-AVATÓ 15 ÓRAKOR.
Avató beszédet mond dr. Varga Zoltán, a

Vas Megyei Sportigazgatóság igazgatója, Né-
meth Zsolt országgyûlési képviselõ, Vasvár
város polgármestere.

A délután folyamán folyamatosan labdarú-
gó-mérkõzések Május 1. Kupa néven.

VASVÁR�HALADÁS labdarúgó-mérkõ-
zés 18 órakor, a szünetben 11-es rúgó verseny. 

A rendezvény helyszínén, a sportpályán
egész nap büfé, gulyás, virsli.

A rendezõk szeretettel várják Vasvár Pol-
gárait a május 1-jén megrendezésre kerülõ
majálisra és a sportöltözõavató ünnepségére!

Óvodai elõjegyzés
A 2005/2006-os nevelési évre május

8�10-én (hétfõ, kedd) végezzük az óvodai
elõjegyzést. Helye: Kossuth u.2. � mind-
két napon 7�17 óráig. Kérem, az elõjegy-
zéshez hozzák magukkal a gyermek szü-
letési anyakönyvi kivonatát. Az elõzõ
évektõl eltérõen elõjegyzésbe vesszük
azokat a gyermekeket is, akik a nevelési
év során töltik be 3. életévüket.

A leendõ bölcsõdések elõjegyzése
május 9-én 8�15 óráig történik a bölcsõ-
dében (Árpád tér 6.). Beíratható az a
gyermek, aki 1,5 évnél idõsebb, akinek
édesanyja legalább 4 órás munkát vállal,
tanul vagy szociálisan rászorult.

Kérjük, az is jelezze igényét, aki év
közben igényli az elhelyezést. 

Intézményvezetõ
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A Vasvári Újság márciusi számában megjelent két fürdõvel kapcsolatos
írás(Wessely István képviselõtõl és Bodorkós András felelõs szerkesztõtõl), amelyhez
a következõ észrevételeket kívánjuk tenni mint képviselõk, és amely vélemény egyben
a vasvári FIDESZ csoport véleménye is.

Kezdjük a második írással, mert annak megítélése egyszerûbb. Érthetetlen, hogy a
képviselõi levél azon részére, amelyben egy képviselõ a többi képviselõ döntését kér-
dõjelezi meg, miért válaszol az újság felelõs szerkesztõje. Nem kellene az újságban
megjelenõ képviselõi véleményekre észrevételeket tennie, ezt mi érintettek, ha indo-
koltnak látjuk, úgy is megtesszük.

Nem szerencsés a szerepeket és az arányokat összetéveszteni.
Wessely képviselõtársunk levelével az a gond, hogy bár sok igazság van benne, de

használható megoldási javaslata nincs. Az õ véleményével azonosulni addig, amíg a
Szentkút Kft.-rõl írt elmarasztaló véleményt, mert abban egyetértünk:

Igaz, hogy kedvezõ áron jutott tulajdonhoz? Igaz.
Igaz, hogy mindenféle csodás befektetést megígértek? Igaz.
Igaz, hogy az önkormányzat túl sokáig hitt benne? Igaz.
Igaz, hogy az ügyvezetõ írásai csak hergelték a közvéleményt? Igaz.
Na, de ezzel nem jutunk elõbbre! Ezzel csak ott tartunk, mintha egy kocsmai sörö-

zés közben jól �megmondjuk a magunkét�. Ettõl nem lesz mûködõ fürdõ Vasváron.
A testületnek két lehetõség közül kellett választania:
Az egyik, hogy marad minden úgy, mint eddig. A tulajdonos esetleg üzemelteti to-

vább a veszteséges fürdõt alacsony színvonalon, rövid nyitva tartással, vendégriasztó
környezettel. Szerintünk azonban valószínûbb folytatás az, hogy bezárja a fürdõt, mert
csak veszteséget termel. A tulajdonos többet nem akar és nem is tud befektetni saját
forrásaiból ebbe a projektbe.

A másik megoldás az, hogy a város megpróbálja üzemeltetni, minél kisebb veszte-
séggel. Ide kapcsolódik Wessely képviselõtársunk javaslata, hogy az önkormányzat
csak akkor vegye át a fürdõt, ha tulajdonrészt kapunk belõle.

Miután ettõl az ötlettõl a tulajdonos rögtön mereven elzárkózott, sok értelme errõl
szavazni nem lett volna, mert semmilyen jogkövetkezménnyel nem járt volna. (Ennyi
erõvel szavazhatnánk arról is, hogy ki nyerje a következõ heti lottó ötöst.)

Wessely képviselõ úr a keményebb fellépést is hiányolta a többi testületi tagtól. Két-
séges, hogy ez lett volna a célravezetõ magatartás. Képzeljük magunkat a tulajdonos
helyébe:

Elõször keményen neki megyünk, elmondjuk mindenféle szószegõ, hazug ingatlan
spekulánsnak, majd �megszavazzuk�, hogy ellenszolgáltatás nélkül adjon a vagyoná-
ból. Nem hiszem, hogy Magyarországon találnánk olyan épeszû üzletembert, akit az
üzleti tárgyaláson elõször jól ledorongolnak, majd utána önként lemond a vagyona egy
részérõl a szidalmazói javára.

Tehát a javaslatából egyenesen következett az elsõ változat, maradjon minden a ré-
gi módon.

Ne felejtsük el, a kft. már birtokon belül van. Lehet bosszankodni/dühöngeni a kft.
ingatlanszerzésein, de az a hajó már elment.

(Az összehasonlítás kedvéért nézzünk egy hasonló helyzetet, de fordított felállással,
ahol mi vagyunk a tulajdonosok: Az Idõsek Otthona a városé, de egy külsõ szolgáltató
üzemelteti. Miénk az épület, és azt mûködteti évi 20-30 mFt-os veszteséggel a megye.

Hiába kérné az üzemeltetõ megyei önkormányzat, hogy a veszteség fejében adjunk
tulajdon részt az épületbõl, mi sem lennénk hajlandók errõl tárgyalni.)

Úgy gondoljuk, hogy Vasváron olyan elemi igény van egy fürdõre, hogy minden-
képpen meg kell próbálkoznia az önkormányzatnak a mûködtetéssel. Nem állítjuk,
hogy biztosan látjuk a folyamat végét, lehet, hogy nem lesz egész éves nyitva tartás.
Elõfordulhat, hogy egy év múlva kilép a város a szerzõdésbõl, mert a költségek na-
gyobbak lesznek a tervezettnél, és nem bírjuk. De legalább megpróbáltuk.

Fogadóóráinkon (és azon kívül is) nagyon szívesen elbeszélgetünk részletesen is az
érdeklõdõkkel a fürdõvel kapcsolatos döntésekrõl.

Tóth Balázs Kovács Tilda Zágorhidi Czigány Csaba
képviselõ alpolgármester képviselõ

Újabb képviselõi gondolatok
a fürdõrõl

Sipos Tompa János, a Vasvár és Vidéke
ÁFÉSZ ügyvezetõ-elnöke tájékoztatójából
(Vasvári Újság 2005. 3. szám) megtudhattuk,
hogy a kiskereskedelem nincsen könnyû hely-
zetben. A �Kínaiak a Zöldfában� címû írá-
sunkból az is kiderült, hogy a mozgóárusok is
jelen vannak Vasváron. A mozgóboltról, a
mozgóárusítás jogi hátterérõl dr. Ódor Ildi-
kót, Vasvár város jegyzõjét kérdeztük.

� Miként vannak jelen, s milyen jogszabály
teszi lehetõvé, hogy a Vasváron adót nem fize-
tõ mozgóárusok is kínálják portékáikat?

� Közigazgatási területünkön 2 cég végez
gépkocsiról árusítást. Mind a kettõnek van szék-
helyén üzlete, és erre az illetékes önkormányzat-
tól mûködési engedélye. (Körmenden Tejház,
Szombathelyen Pékáruk boltja mûködik.)

Amennyiben a mozgóbolt több önkor-
mányzat illetékességi területén mûködik, a ke-
reskedõ a mûködési engedélyt a székhely sze-
rint illetékes Polgármesteri Hivataltól kéri
meg. Így a tejet árusító egyéni vállalkozó mû-
ködési engedélyét Körmend városa állította ki
mozgó tejbolt mûködtetésére, mely Vasváron
is árusít. Rendelkezik ÁNTSZ és egyéb hoz-
zájáruló okmányokkal. 

A szombathelyi székhelyû pékárukat árusító
mozgóárus az önkormányzatunknál történt be-
jelentkezésénél becsatolta a szombathelyi Pol-
gármesteri Hivatal által kiállított mûködési en-
gedélyt, valamint az ÁNTSZ hozzájáruló nyi-
latkozatát az árusító gépkocsira vonatkozóan.

A bejelentkezésénél egyik vállalkozás ese-
tében sem tudtuk a hozzájárulást megtiltani,
figyelemmel a hatályos jogszabályokra és az
uniós irányelvekre. Az EKSZ. 3. számú cikke
rögzíti az áruk szabad mozgását, továbbá uni-
ós elv még a vállalkozás és a verseny szabad-
sága is. Jogalkalmazásnál vizsgálni kell az
áruk szabad mozgására vonatkozó alapelveket
és a közösségi irányelveket. (EKSZ. 29-31.
cikk) Fontos kiemelni a diszkrimináció tilal-
mát is. A közegészségügyi követelmények
megtartását mozgóárusításnál az illetékes Ál-
lami Népegészségügyi és Tisztiorvosi Szolgá-
lat ellenõrzi. Az egyéb szabályok (pl. közleke-
dés) betartása rendõrség, közlekedésfelügye-
let hatáskörébe tartozik. A kereskedelmi igaz-
gatásba utalt feladatokat az önkormányzat az
üzletek mûködésérõl és a belkereskedelmi te-
vékenység folytatásának feltételeirõl szóló
4/1997. (I. 22.) Korm. rendelet szabályozása
szerint végzi, mely jogharmonizált az európai
közösségi követelményekkel. A jogalkalma-
zás során figyelemmel kell lenni a nemzeti
jogszabályokra, továbbá az unió jogi normái-
ra, irányelveire is. Ezekre figyelemmel a Pol-
gármesteri Hivatal nem talált kellõen indokol-
ható jogalapot a mozgóárusítási hozzájáruló
nyilatkozat megtagadására.

Mozgóárusok
Vasváron
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�Nem a szépen épült házak, kõfalak és utak
adják a várost, hanem azon lakosok, kik avval
mi megvan, élni tudnak...�

Egy Alkaion nevû görög bölcselõ szavai
ezek, ki az õsi romlatlan demokrácia legfõbb
erényét domborította ki ily módon. Mert hát
úgy látszik, már a kezdeteknél is szükség volt
hírverésre. Pedig � mint a történelemkönyvek-
bõl tudjuk � a periklészi korban még minden
pofon egyszerûen ment. A szabad polgárok
minden közügyrõl tudtak, bele is szólhattak. 

Az irányításba is. Közvetlenül. A kortárs
szerint ekkor még az emberek kedvesek, derû-
sek voltak és nem gyanakvóak. Teljes demok-
ráciát kaptak, amibe az is beletartozott, hogy
(titkos) cserépszavazással a közbizalomra mél-
tatlanokat akár a városból is számûzhették.
Más kérdés persze, hogy a népuralom gyakor-
lására csak az akkori athéniak felének volt lehe-
tõsége. A másik � jogfosztott � fele, ha akart
volna, sem élhetett a beleszólás jogával. 

Mára, a modern képviseleti demokrácia korá-
ra sok minden megváltozott, csak Alkaion gon-
dolatának igazsága nem. Most mindenki bele-
szólhat � a közügyekbe � de úgy tûnik, sokan
nem nagyon akarnak. Ennek okát feltárni nem
feladatunk, ám magáról a tünetrõl érdemes szót
ejtenünk, mert elgondolkodtató. Országos jelen-
ség, de mi Vasváron is körülnéztünk, hogy e
tárgyban mik a tapasztalatok. Visszacsatolás nél-
kül a megválasztottak munkája vakrepülésnek
tûnhet. Szükségük van visszajelzésekre: helyes-
e az útirány, jól teszik-e a dolgukat?

Ezért van lakossági fórum, közmeghallga-
tás és a képviselõi fogadóóra intézménye. 

Tóth Balázs azon önkormányzati képvise-
lõk egyike, aki ez utóbbi találkozási lehetõ-
séggel kívánna élni, mégpedig rendszeresen:

� Megválasztásom óta minden második hé-
ten kedden a körházban lévõ irodámban van hir-
detett fogadóórám, mondhatom csekély érdeklõ-
dés mellett. Kezdetben még többen jöttek, fõ-
képpen olyanok, kik egyébként más alkalmakon

is aktívabbak. Akik eljönnek, jobbára vélemé-
nyüket mondják el a város dolgairól. Engem
egyéni ügyeikkel nem nagyon kerestek, talán
azért, mert úgy gondolják, nem a képviselõnek
kell abba beavatkozni, a városházán ezeket meg-
felelõen intézik. Attõl függetlenül, hogy kevesen
keresnek meg, a fogadóórát szükségesnek tar-
tom. Egy olyan lehetõségnek, melyet a választott
képviselõnek mindenképpen biztosítania kell.

� Változtatna-e azon, mennyien kívánnak
élni a lehetõséggel, ha más idõpontban, hely-
színen, netán sûrûbben vagy ritkábban tarta-
nák? Fontos -e a meghirdetés formája?

T.B.: � Nem hiszem, vagy inkább nem
tudom. Az állandó helyszín, idõpont jobban
rögzül.

Volt olyan is, hogy senki nem jött?
� Az a jellemzõ. Az elsõ páron voltak né-

hányan, azóta nincs érdeklõdés. Ennek ellené-
re mondom: a lehetõséget fenn kell tartani.
Fontosnak érzem, ha nem is használják ki, de
nyitva áll. A városban is van olyan szolgálta-
tás, melyet én például soha nem veszek igény-
be, de jó érzés tudni, hogy van�

A fogadóráknak új mûfajával is próbálko-
zott már egy másik városi képviselõ, mégpe-
dig az internetes, úgynevezett e-fogadóórával,
de ezt az úttörõ kezdeményezést is hasonló ér-
dektelenség övezi. Vasvár honlapján a fórum
rovatban olvasható, hogy tavaly november óta
mindössze hárman keresték meg, közülük
egyikõjük szintén képviselõ. Négy vagy öt
közérdekûnek tekinthetõ javaslat vagy kérdés
merült fel ezen a fórumon, több azóta meg is
oldódott. A legutóbbi közmeghallgatásra a
meghívott vendégeken túl mindössze tizen-
öten voltak kíváncsiak. Némely faluban ennél
többen is elõfordulnak a falugyûlésen.

Kovács Tilda alpogármesterként, képvise-
lõként gyakran kerül személyes kapcsolatba
az itt élõkkel:

� Jó hogy vannak ezek a fogadórók, de az
emberek problémáikkal többnyire nem ezeken

keresnek meg. Délelõttönként a városházán
elérhetõ vagyok, ezt tudják, miként azt is,
hogy engemet bárhol, bármikor megállíthat-
nak. Nálam az is nagyon gyakori, hogy laká-
somon este keresnek fel vagy hétvégén szólí-
tanak meg. 

� Milyen ügyekben?
� Megtisztelõ számomra az a bizalom,

hogy sokan magánügyben- gyakran még ma-
gánéleti ügyben is � megszólítanak. Vannak
akik szociális problémáikkal keresnek, vagy
munkahelyi lehetõségek felõl érdeklõdnek.
Városfejlesztési kérdésekrõl, csatornázási, út-
járdaépítési ügyekrõl is sokan érdeklõdnek,
mármint hogy ezek ütemezése mennyiben üt-
közik vagy találkozik saját elképzeléseikkel?

� Tud ezekben � az egyéni problémákban
� segíteni? Gyakran talán félre is értik a kép-
viselõ szerepkörét. 

� Vannak sikerélmények és kudarcok is. A
helyi rendeletek és jogszabályok szabta kere-
tek közt sokszor csak információt kell tud-
nunk adni a lehetõségekrõl. Ez a nyújtható tá-
mogatásokra � netán pályázati lehetõségekre �
vonatkozik. Nyitott vagyok mindenre. Talán
ennek köszönhetõ, hogy sok � napi átlagban
két, három � megkeresésem van a választók
részérõl. Az információ hiány megszüntetése
gyakran már segítségként is szolgál�

Vegyesek tehát a vasvári tapasztalatok a köz-
ügyek iránti érdeklõdést illetõen. Arra senkit
nem lehet kötelezni, hogy a nyújtott lehetõsé-
gekkel éljen is. Négy évente a választáskor így is
bizonyítványt kapnak azok, kikre a közösség a
bizalmát ráruházta. Azt viszont joggal várhatja
el a képviselõ is, hogy ne csak ciklus végén kap-
jon visszajelzést választóitól, hanem közben is.
Mégpedig korrekt módon szemtõl � szemben, ne
fû alatti félinformációkra alapozott pletykák ré-
vén. Ademokrácia � a köz ügyeibe való beleszó-
lásnak a joga és lehetõsége � egyúttal felelõssé-
get is magában hordoz. Mindenki részérõl.

� aus �

Közügy(telenség)

Hulladékgyûjtés
Április 2-án reggel a fõtéren gyülekeztünk. Amint

Molnár Péter erdész megérkezett, elmondta a teendõ-
ket, s neki is vágtunk az akciónak. Elõször a Szentkú-
ton, aztán a sáncnál jártunk. Összesen 16 zsák szeme-
tet szedtünk össze a délelõtt folyamán. Többször is
szomorúság járta át szívünket, hogy az emberek
mennyire nem vigyáznak a tisztaságra. Mennyi sze-
metet képesek elszórni a legkülönbözõbb helyeken.
Sörösüvegeket, zacskókat, flakonokat láttunk a pata-
kokban, de az utakon, az erdõben ugyanúgy. Jó érzés,
hogy legalább mi tehettünk � ha nem is sokat � a tisz-
taságért. Vigyázzunk a FÖLD-ünkre!

(Írta: Vass Alexandra és Molnár Kata 5. c osztá-
lyos tanulók)
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A mûvészetek együttes erejére építve, illet-
ve az e tárgyakat tanító tanároknak és lelkes
tanítványaiknak köszönhetõen rendhagyó nap
volt április 11-én a vasvári általános iskolá-
ban. A Magyar Munkaközösség tagjai kezde-
ményezésére született meg ily módon ez az
ünnep. Már napokkal, hetekkel ezelõtt kezdõ-
dött a készülõdés. Magyarórákon verseket ol-
vastak fel, beszélgettek azokról, a tanulók be-
vitték a tanórára saját verseiket. Énekórán
megzenésített verseket tanultak. Rajzórákon
plakátokat, képverseket, versillusztrációkat
alkottak a gyerekek.

Aztán a KÖLTÉSZET NAPJÁN a szüne-
tekben megzenésített versek szóltak az aulá-
ban. Verseket olvastak fel a gyerekek. Az
énekkarosok, tisztelegve József Attila emléké-
nek, gitárkísérettel elõadták a �Rejtelmek�
megzenésített változatát a képzõmûvészeti al-
kotásokkal díszített aulában.

Költészet
napja

Elmondom, mint sok tréfát

Fotó: Pál Katalin

2005. március 8. � nõnap! Ugyanúgy
ahogy a világ bármely pontján elismert nem-
zetközi ünnep, úgy ünnep volt ez a nap a Vas
Megyei Idõsek Otthona nõi lakói számára is.
Intézményünk 37 férfi ellátottja teljes titoktar-
tásban készült nõi lakótársaik köszöntésére.

Március 8-án délelõtt 11 órakor az intéz-
mény könyvtárszobájában kisebb ünnepség-
gel üdvözölték 64 hölgy ellátottunkat. Bokor
Tibor köszöntõ beszéde után Horváth Ferenc
szavalta el Kéri János egyik versét. Szinte
minden ünnepelt lakónk szemébõl kicsor-
dultak a meghatottság és öröm könnycsepp-
jei. Ezt követõen pedig a nõk legnagyobb
meglepetésére és örömére férfi társaik egy-
egy cserép virággal ajándékozták meg õket.
Végezetül pedig az intézmény igazgatónõje
megköszönte a hölgyek nevében ezt a fi-
gyelmességet.

Csizmadia Csilla

Nõnap az Idõsek
Otthonában

Megyei vöröskeresztes nap
Fõtitkári kitüntetés Piri I. Tamásnénak

Április 23-án Bükön rendezték meg a me-
gyei vöröskeresztes és mentõs napot. Az
egész napos rendezvényen általános és közép-
iskolások vetélkedtek, vasi, burgenlandi és ba-

jor mentõsök, tûzoltók tartottak helikopteres
mentéssel egybekötött mentési gyakorlatot,
melynek keretében egy Trabant kombiból sza-
badították ki a sérültet, majd elszállították a
bécsújhelyi ÖAMTC mentõhelikopterével.

A nemzetközivé szélesedett rendezvény
rangját csak emelte, hogy délután, az emlékülé-
sen több vasi vöröskeresztes aktivista vehetett
át kitüntetést. Az ünnepségen megjelent a Ma-

gyar Vöröskereszt fõtitkára, Dr. Morzsányi
Éva, aki Piri I. Tamásné tanárnõnek kitüntetést
adott át, amellyel a Magyar Vöröskereszt több
évtizedes szakmai munkáját, vöröskeresztes te-
vékenységét ismerte el. Gratulálunk!

A Kardos László Általános Iskola vöröske-
resztes csapata pedig Básthy Tamás ország-
gyûlési képviselõtõl és Kiss Béla mentõfõ-

tiszttõl vette át az oklevelet, amelyet a vörös-
keresztes versenyen való részvételért kaptak.
(Felvételünkön a kitüntetett és az általános és
középiskola vöröskeresztes csapata látható.)

� sok �

Április 2-án öt órakor zsúfolásig megtelt
Vasváron a Helytörténeti Múzeum folyosója.
Az érdeklõdés Dévai Nagy Kamilla elõadó-
mûvésznek és a Radnóti-díjas Mohai Gábor-
nak, a Magyar Televízió bemondójának és
elõadójának szólt.

A két mûvész nem kevesebbre vállalko-
zott, mint arra, hogy megidézze József Attila
szellemiségét. A 100 éve született költõzseni
életét levelek, költemények, elmélkedõ mono-
lógok és Kamilla énekelt, gitáron kísért dalai
idézték fel.

Az ódon falak között bús-keserû érzés ha-
totta át a hallgatói lelkeket. Az idõutazás sike-
rült, sõt a költõóriás szellemidézése is. Hála a
két elõadó átélésének, fellépésük végképp el-

oszlatta azt a közhelyet, amely József Attilát
kizárólagos munkásköltõnek, kommunistá-
nak, no és tudathasadásos õrültként aposztro-
fálta.

Bár ezzel a felfogással évtizedek óta már
sokan nem értettek egyet. Akik eljöttek erre az
elõadói estre, azok végképp leszámoltak ezzel
a fura értelmezéssel, és gazdagabbak lettek
egy József Attila-Dévai Nagy Kamilla-Mohai
Gábor verses-zenés élménnyel.
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5 palack gyermekpezsgõ várta Sejberné Sza-
bó Marianna ifjúsági referens kedves gesztusa-
ként azt, hogy az ünnepélyes szerzõdéskötési
aktus után a város polgármestere, alpolgármes-
tere, Oktatási, Mûvelõdési és Sport Bizottságá-
nak elnöke, valamint a gyermek és ifjúsági ön-
kormányzat választott tisztségviselõi együtt
koccintsanak. Egyébként összetett folyamatok
után állhatott össze erre a napra minden szüksé-
ges �kellék� és résztvevõ. Az ifjúsági
referens többhónapos megfeszített mun-
kájába került, hogy az ünnepélyes talál-
kozó létrejöhessen. Természetesen nem
ennek megszervezése jelentett igazán
kihívást számára, hanem a fiatalok kü-
lönbözõ korosztályainak megkeresése,
a velük foglalkozó intézményekkel való
folyamatos kapcsolattartás és koordiná-
ció, a megfelelõ emberek, fiatalok meg-
keresése, a szabályos választási rend ki-
alakítása, ellenõrzése és lebonyolítása.
A dokumentum aláírását megelõzte,

hogy hivatalosan is kihirdették a választás ered-
ményét, majd a választott ifjúsági képviselõk is
bemutatkoztak. Mindegyikük mondott néhány
szót arról, miért is vállalt tisztséget az ifjúsági
testületben. Többek között elhangzott, hogy a
fiataloknak jobb, összetartóbb közösségeket,
programokat szeretnének szervezni. Az igényes
szórakozás mellett kulturális csoportokban való
részvételt, ilyen csoportok alakulását, szervezõ-
dését is fontosnak tartják a fiatal képviselõk. El-
hangzott még, hogy tartalmas szabadidõtöltésre,
valamint a középiskolásoknak és továbbtanu-
lóknak szóló bõvebb információáramlásra is
égetõ szükség lenne. Frappánsan egyikük így
fogalmazott: �Az ifjúsági önkormányzat egyik
célja az is lehet, hogy a vasvári fiatalok ne csak
arra legyenek büszkék, amit nem tudnak, hanem
sokkal inkább arra, amit igen.� A fiatalok bemu-
tatkozása után az ifjúsági testület esküt tett,
megkapta két évre szóló megbízólevelét, majd
Németh Zsolt polgármester és Pintér Lilla, az if-
júsági önkormányzat vezetõje aláírta az együtt-
mûködési szerzõdést. Egyébként a 9 fõs testü-
letbõl öt lány bírja választóik bizalmát.

Az ünnepi aktus után Németh Zsolt gratu-
lált a beiktatott fiatal képviselõknek. Kiemel-

te, hogy a közügyekbe való beleszólás fontos,
fõleg akkor, ha választott közösség képviselõ-
jeként teszi ezt valaki. A beleszólás mellett a
közös munka azonban véleményütköztetéssel
is jár. Ez már nem is lesz olyan könnyû dolog
a résztvevõk számára. Azt sem egyszerû kivá-
lasztani, hogy mi is igazán jó és hasznos a
képviselt rétegeknek, korosztályoknak. Nem
elég azonban jó döntéseket hozni, és a helyes

utat kijelölni. Ennek realitását is elemezni
kell, így fontos a pénz is. Négy területet
vázolt a polgármester, melyben az önkor-
mányzati tennivalók szorosan kapcsolód-
nak a fiatalok által felsoroltakhoz és igé-
nyeikhez. Az új közösségi házról beszélt,
melyet a fiataloknak kell egyebek mellett
megtölteni tartalommal. Technikailag
minderre sokkal jobb lehetõség adódik
majd a mostaninál. Egy másik jövõbeli
terv a szakközépiskola melletti szabadidõ-
centrum és gördeszkázáshoz való vízszin-
tes pálya megépítése, mely számíthat a fia-
talok érdeklõdésére. Harmadikként a

sportöltözõ felújítását említette a polgármes-
ter, mely minõségben ismét javítja a tömeg-
sport és az élsportban résztvevõk sportolási le-
hetõségét. Végül a fürdõrõl esett szó, ahol rö-
videsen három medence üzemel majd,
minõségi kikapcsolódást kínálva a fiatalok-
nak. De az nem elég, hogy az önkormányzat
tesz lépéseket ennek beindítására. Az itt élõk-
nek, így a fiataloknak is igazolniuk kell majd
a város valódi igényét a fürdõre azzal, hogy
használják a létesítményt . Ezzel lehet csak bi-
zonyítani, hogy tényleg kell Vasvárnak fürdõ.
Ehhez a mûködtetõk annyiban járulnak hozzá,
hogy itt lesz a legolcsóbb a belépõjegy a me-
gyei tanuszodák között a legnagyobb meden-
cével rendelkezõ vasvári strandon. Kovács
Tilda alpolgármester is szólt a fiatalokhoz, õ a
kultúrát, sportot és környezetvédelmet emelte
ki közös együttmûködési pontkén. Végül a
kulturális bizottság elnöke aktív közremûkö-
dést és ötleteket kért a fiataloktól városi ren-
dezvényekhez, így a májusi pályaavatóhoz és
a gyermeknaphoz. Az ifjúsági testület egyéb-
ként havonta tartja majd üléseit, és rendszere-
sen részt vesz az önkormányzat testületi ülése-
in a kétéves mandátum alatt. � pam �

A Vasvári Gyermek és Ifjúsági Önkormány-
zat /VAGYIÖK/ választott tisztségviselõi:

Pintér Lilla (gimnazista) polgármester
Babos Éva (fõiskolai hallgató) alpolgármester
Kósa János (dolgozó) alpolgármester
Képviselõk: Bõsze Boglárka

Gergye Eszter
Gergye Máté
Szecsõdi Renáta
Újhelyi Gábor
Paul Zoltán

A Szervezeti és Mûködési Szabályzat alap-
ján Gergye Esztert és Bõsze Boglárkát válasz-
totta meg a VAGYIÖK gazdasági felelõsnek és
Sejberné Szabó Mariann ifjúsági referenst pe-
dig felkérte az ifjúsági önkormányzatot segítõ
és koordináló személynek. Referensként fel-
adata így a késõbbiekben, ahogy már eddig is
több sikeres ifjúsági projektek forráskeresése,
lebonyolítása fûzõdik a nevéhez, az ifjúsági
ügyek és programok megvalósításához pályá-
zatot ír, kapcsolattartó lesz a felnõtt és ifjúsági
önkormányzat között, valamint egyebek mel-
lett képzéseket szervez az ifjúsági önkormány-
zat tagjai és más fiatalok számára a jövõben.

Ifjúsági Önkormányzat alakult Vasváron

Pályázat
A Vasvári Gyermek és Ifjúsági Ön-

kormányzat pályázatot hirdet LOGO és
pecsét megtervezésére. Tervezz LOGO-
t a VAGYIÖK-nek! Legyen egyszerû,
kreatív, frappáns! A legjobb munkát dí-
jazzuk! Határdidõ: 2005. május 31.

Mûvedet leadhatod a Városháza portá-
ján vagy a vagyiok@citromail.hu címen.

Várunk!
Gyere el május 13-án, pénteken 15.30

órakor az általános iskolába, ha kíváncsi
vagy, milyen az igazi élet a középisko-
lákban. Ha érdekel, amit csak a gyerekek
tudnak... Különbözõ iskolák tanulói
mondják el saját tapasztalataikat.

Ízelítõ a kínálatból: Nagy Lajos, Pus-
kás, Hefele, Postaforgalmi stb.

SZJA 1%
A Vasvári Kisdedóvó Egyesület köszö-

ni mindazok támogatását, akik 2004-ben
személyi jövedelemadójuk 1%-át az egye-
sület javára ajánlották fel. A felajánlott 94
125 forintot óvodai mozgásfejlesztõ esz-
közök beszerzésére fordítottuk. Kérjük,
továbbra is támogassák céljaink megvaló-
sulását! Adószámunk: 18889758-1-18.
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Vasváron Sejber Mihály tanár restau-
rálja a Szent János-szobrot. A munkálatok
a végéhez közelednek, a helyreállított mû-
emléket a Hunyadi János és Táncsics Mi-
hály utcai keresztezõdésben helyezik el az
újonnan kialakított közlekedési öböl köze-
pén. Ebbõl az alkalomból beszélgettünk
Sejber Mihály képzõmûvész-tanárral, aki
egyben önkormányzati képviselõ is. Miköz-
ben a garázsban pihenõ kõszobrot nézege-
tem, a képzõmûvész alkatú, mindig halk
szavú tanárral, Sejber Mihály önkormány-
zati képviselõvel elõször a múltba merü-
lünk alá. Atlantisz mai � talán boldog, talán
boldogtalan � gyermekeiként e szobor elõé-
letérõl kérdezem.

� Mit tudunk a szobor múltjáról?
� A plébánián nyomára bukkantam régi

iratokban a Szent János-szobor keletkezésé-
nek idejére, és sikerült megfejteni az állító
személyét is. A kõszobrot 1818-ban Halvax
János emeltette hálából. Történt, hogy a
Halvax családhoz a második gyermekáldás
csak jó 12 év után érkezett meg. Halvax János
ekkor emeltette, hálából ezt a most restaurált
alkotást.

� Ismerjük netán a készítõjét is?
� Aki készítette, nem más, mint a Habsbur-

gok idején a keszthelyi Festeticsek szolgálatá-
ba behívott osztrák kõfaragó mester, Zitter-
barth József. Keze alól került ki a Keszthelyen
álló és hasonló stílusjegyeket mutató Szent Já-
nos-szobor is, s mivel akkortájt Vasvár is Fes-
tetics-birtok volt, így kimondhatjuk, hogy a
szerzõ nem más, mint Zitterbarth József kõfa-
ragó. Akkortájt jó nevû és fõleg kiváló kvali-
tású kõfaragó dinasztiák voltak. E dinasztiák
egyike a szombathelyi Szent Mártonban
(Szombathelyen a piactól a vasútig terjedõ vá-
rosrészen) mûködõ Hudecz-féle kõfaragó mû-
hely, de ilyen volt a Herlicska-dinasztia is.
Zitterbach mester keze alól színvonalas mun-
kák kerültek ki, a most restaurált vasvári szo-
bor is a kvalitásosabb munkák közé sorolható,
ezért megmentése, restaurálása, a pótlások el-
végzése többszörösen is indokolt. Az sem ki-
zárt, hogy a vasvári temetõi Szentháromság-
szobor is az õ munkája, de az a szobor datálat-
lan, s szignót sem tartalmaz. A Szent János-
szobrokat abban az idõben, mint tudjuk, víz
mellé állították, így volt ez Vasváron is. Vala-
ha színezték is ezeket. A restaurálás után, ami-
kor a kõszobor a pótlásokat is megkapja, egy
natúr, amolyan patinázó festést kap.

� Oszlassunk el egy kételyt! Akkor most te
ebbõl óriásit kaszálsz?

� Errõl szó sincs. A szobor restaurálása va-
lóban nagy pénz, de én ehhez a mecénástól, a
Strabagtól csak a restaurálás anyagaira kap-
tam pénzt. Ezen lépjünk is tovább.

� Rendben van, �lapozzunk�. Azt tudjuk,
hogy mûvésztanárként szobrászkodsz. Az is tu-
dott, hogy vonzódsz a múlt emlékeihez, s
számtalan mûtárgyat, szobrot restauráltál
már. De ezzel a �mûfajjal� miként ismerkedtél
meg?

� A fõiskola befejezése után a család egyik
barátja, Hencz József nemeskoltai plébános
tudta, hogy szobrászkodom, s õ, mint a mû-
emlékvédelmi felügyelõség referense kért fel,

hogy nyári idõszakban segítsek be egy restau-
rálási munkába. Ekkor kerültem kapcsolatba
Apró Attilával, akivel azután sokáig együtt
dolgoztam különféle restaurálásokon. Ez a
�mûfaj�, a restaurálás roppant idõigényes és
sok-sok ismeretet, fõleg anyag és stílusisme-
retet igényel.

� Miért éppen a szobrászkodást választot-
tad a képzõmûvészeti mûfajok közül?

� A szobrászkodás a Pécsi Tanárképzõ Fõ-
iskola utolsó éves hallgatójaként Rétfalvi Sán-
dor és Bencsik István szobrászmûvészek hatá-
sára érintett meg. Szombathelyen a Bencsik
mester keze alól kikerülõ, s a Csónakázó-tónál
felállított kavicsszobrokat még én is faragtam,
csiszoltam, mint Bencsik-tanítvány. Annyira
beleszerettem ebbe a képzõmûvészeti mûfaj-
ba, hogy a pedagógus diploma megszerzését
követõen szobrászmûvész akartam lenni.
Hogy több idõm legyen az alkotói munkára, s
viszonylag kötetlenül dolgozhassak, ezért elõ-
ször nem is helyezkedtem el a pedagógus pá-
lyán, hanem a múzeumban dolgoztam Barba-
lics Imre János idejében, majd a Vasvár és Vi-
déke ÁFÉSZ-nál. Közben háromszor felvéte-
liztem a Képzõmûvészeti Fõiskolára, kétszer a
második körbe is bejutottam. De a fõiskolára
nem jutottam be. Majd megismerkedtem Sza-
bó Mariannal, akit 1987-ben feleségül vettem.

Így hát végérvényesen Vasváron maradtam,
maradtunk, Apró Attila meg, akivel együtt
restauráltunk, átnyergelt a sírköves szakmára.
Így a restaurálásban gyakorlatilag magamra
maradtam. Nõsülés, család, gyerekek, tanítás.
Ez lett a mindennapi életritmus. A Kardosban
tanítok, ahol a gyerekekkel kiváló szaktanter-
mi felszereltség mellett tudok tanórán és a dél-
utáni szakkörben is dolgozni.

� Milyen ambíciók vezéreltek a rajztanítás-
ban?

� Ez összetett kérdés. Napjainkra nem csak
a rajztanítás, de a pedagógia is sokat változott.
A hajdani heti két órával szemben az órarend-
ben már csak egy óra jut rajztanításra. Ez egy-
szerûen fájdalmas állapot. Legalább olyan fáj-
dalmas, mint a pénztelenség. A mûvészeti tár-
gyak abszolút leszálló ágban vannak. Zárójel-
ben jegyzem meg, az egész magyar pedagógia
is. Az okok keresésével, azok elemzésével az
egész újságot kitölthetnénk. Elég, ha annyit
mondok, hogy a gyerek a saját korosztályában
érzi jól magát, igazi versenyszellem és kreati-
vitás is ott tapasztalható, vagyis a többévfo-
lyamos szakköri munka sem a legmegfele-
lõbb. A kicsiknél jobban lehet dolgozni, ered-
ményt elérni. Mivel rajzot kevés órában kell
oktatni, a kötelezõ óraszám teljesítéséhez ösz-
szesen négy tantárgyat kell tanítanom. Ez egy
ördögi kör. De ne panaszkodjunk! Eredmé-
nyeink vannak, gyerekeink hála a jó szaktan-
termi felszereltségnek, a megyei versenyeken
az elsõ tízben mindig ott vannak, s Szombat-
helyen a Gyermekek Házában megrendezett
kiállításunkkal sem vallottunk szégyent � fo-
galmaz szerényen Sejber Mihály, holott tu-
dott, hogy e kiállításnak, amelyen gyermek-
munkák és a pedagógus alkotó szobrai, plasz-
tikái is ott voltak, nagy szakmai sikert arattak.

� Pénztelenség. Mondod ezt képviselõként
és tanárként is.

� Így igaz. Ez a pénztelenség, amely az
egész országra, az önkormányzatokra, a helyi
lehetõségekre igaz, nagyon elgondolkoztat,
idõnként képviselõként le is lomboz.

� Már a második ciklusban ténykedsz kép-
viselõként. Milyen ambíciókkal vágtál neki jó
hét évvel ezelõtt?

� Kicsit másképp képzeltem el. Sajnos a
pénzszûke miatt kényszerpályán mozgunk.
Miként az ország és sok-sok hazai település,
önkormányzat is. Hogy ez ennyire nehéz lesz,
nem gondoltam úgy nyolc-tíz évvel ezelõtt.
Sajnos olyan kicsi a mozgástér � és itt nem pa-
nasznapot akarok tartani � hogy alig lehet mit
kitalálni. És évrõl évre romlik ez a helyzet.
Szinte csoda, hogy honi önkormányzataink lá-
bon tudnak maradni. Vasvár meg forráshiá-
nyos önkormányzatként minden évet nehezen
teljesít.

Vállalni kell a kultúránkat
Beszélgetés Sejber Mihály képviselõvel
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� Megbecsülés?
� A rendszerváltás után vezetõnek lenni

szinte egyet jelent a pellengérre állítással, s
úgy tûnik, sikk mindent és mindenkit szidni,
mi több, következmény nélkül besározni. Ve-
zetõként valósággal büntetik azokat, akik e
nehéz helyzetben is megpróbálnak tenni, ve-
zetni. A társadalom egészen rossz irányba
mozdult el. Alapállás, hogy szidni kell a veze-
tõt. Ennek okai elég egyértelmûek. Szétesett a
társadalom, eltûnt a tartás az emberekbõl, las-
san a méltóság is. Ez a társadalmi szétziláltság
jellemzi a magyar családok többségét is, s ez
beszüremlik az iskolába, a gyerekközösségek-
be, s többségében ez jellemzi a felnõtt közös-
ségeket is. Kevés az intelligens, értelmes meg-
közelítés. Amikor két ember találkozik, már
alapállásként sem a jót feltételezi.

� Ha jól értem, két malom közt õrlõdsz. A
képviselõség a pedagógusi mindennapjaidban
okoz konfliktusokat?

� Igen okoz. Számtalan olyan megnyilvá-
nulás van környezetünkben, ami egyértelmû-
en ezt bizonyítja. Sajnos a negatív kisugárzá-
sú embert napjainkban nem hogy nem közösí-
tik ki, de úgy tûnik, mintha ez lenne a kötele-
zõ erkölcsi norma. Igen rossz irányba hala-
dunk. Régen alapvetõen szerették és segítették
egymást az emberek. Ma pedig nem. Mintha
ennek helyébe a kollektív és egyéni gyûlölet,
ellenségeskedés, kirekesztés lépne. Ezzel pár-
huzamosan eltûnt a létbiztonság is. Óriási szo-
ciális feszültségeknek vagyunk tanúi.

� A kulturális és a szociális bizottság tag-
jaként segíted a testületi döntések elõkészíté-
sét. Ott is tapasztalható ez a fajta társadalmi,
erkölcsi válság?

� Szerencsére nem. Ott igyekszünk a leg-
nehezebb helyzetben is megtalálni a megol-
dást. Köztudott, hogy az önkormányzat önhi-
báján kívül forráshiányos, vagyis Vasvár vá-
rosnak kevés a pénze, de szerencsére pénzér-
dekek nem dominálnak a döntések meghoza-
talában. Ez kicsit könnyíti a döntéshozatalt, de
a mozgásterünk, mint már említettem, roppant
csekély. S ez bizony sokszor elgondolkoztat,
mondhatom frusztrál.

� Mit vársz a következõ ciklustól? Ismét
vállalod ezt a megmérettetést?

� Ezen sokat gondolkodom, ugyanis itt
Magyarországon � a gazdaság kiszolgálta-
tottsága miatt � szinte lehetetlen 4-5 éves pe-
riódusban tervezni, gondolkodni. Az én ese-
temben pedig sok a társadalmi kötelezettség
is. Ami óriási hátrány, hisz egyre kevesebb a
szabadidõm. Az úgynevezett reprezentáció
miatt alig marad idõm a saját dolgaimra,
hogy ne használjam azt a szót, hogy önmeg-
valósításra.

� A család miként tudja ezt tolerálni?
� No, most jön az igazi ellentmondás. Csa-

ládunk háromnegyede is ezt csinálja. Egyálta-
lán nem vagyunk, amolyan otthon kötögetõ tí-
pusú emberek. Marko középiskolás, legtöbb-
ször tõle hallunk kritikát. Martin meg ugyan-

azt az utat járja, amit a szülei. Néptánc, foci,
rocki, de hál' Isten jó tanuló. Ám már most
nehéz a tanulást ezzel a szerteágazó tevékeny-
séggel és a versenyekkel összeegyeztetni. Az
eredmények megtartása egyre több energiát
igényel mindannyiunktól.

� A gyerekek örökölték ezeket az adottsá-
gokat?

� Marko nagyon szemlélõdõ típus, rám ha-
sonlít, de Martinban is sok van ebbõl a haj-
lamból.

� Az utóbbi idõben sok kritikát, amolyan
külsõ pellengérre állítást kell átélni. A vazal-
lusság mint vád miként érintett téged?

� Vazallusság? Ez rólam lepereg. Abszolút
tiszta a lelkiismeretem. Ha nem így lenne,
nem tudnék a tanítványaim szemébe nézni.
Sajnos él egy téves közvélekedés. Sokan úgy
gondolják, hogy a képviselõség, a döntésho-
zatal, annak elõkészítése nem is érdemi mun-
ka. Ha tudnák, mennyi energiát igényel, s
mennyi álmatlan éjszakát okoz! Ki kell mon-
danom: a képviselõség nem a pénzrõl szól.
Hisz a képviselõi tiszteletdíjamból � ha jól tu-
dom, úgy harmincezer forint körül van � leg-
feljebb a telefonszámlámat tudom kifizetni.

� Csak címszavakat mondok: iskolai elvo-
nások, nadrágszíj-összehúzás. Ez frusztrál té-
ged?

� Annyira nem félek a döntések meghoza-
talától. Vállalni kell. Persze én is sokat tépelõ-
döm. Sajnos abszolút kényszerpályán moz-
gunk. Hisz egyre drágább az élet, a fenntartá-
si költségek, a rezsi, az oktatásra hiába kelle-
ne egyre több pénz, mert kellene, hisz tudjuk,
a legjobb befektetés, ám egyre kevesebb jut
erre a jelentõs területre. Sajnos régi alapigaz-
ságot kell kimondani. Ami a császáré, azt meg
kell adni. 

� Említetted, hogy sok a társadalmi megbí-
zatásod.

� A honismereti csoportban egy-egy prog-
ram erejéig jövünk össze, a Vasvár Örökség
Népfõiskolának pedig a társadalmi elnöke va-
gyok. Most egy igen nehéz idõszak követke-
zik. Mindenütt tisztújítás jön, s el kell dönte-
nem, hogy mindezt csinálom-e tovább, vagy
mi az, amit megtartok, s mi az, amitõl meg
kell válnom. Egy vajúdásos idõszak követke-
zik.

� A társadalmi elfoglaltság mellett még ze-
nélsz is a Kármentõ népzenei együttesben. Ez
egyfajta reneszánsz embertípusra vall. A zene
mennyiben segíti a te létedet?

� Nem vagyok zenész. Ez �csupán� hobbi.
Amolyan vasárnapi muzsikálás, mert a sok
kötöttség miatt máskor nem jut idõ zenélésre,
s ezzel a Kármentõ együttes valamennyi tagja
így van. Én inkább a népzenét szerettem, s on-
nan jutottam el a zenélésig. Ha reálisan nézem
ezt a kérdést, mit is mondhatnék, mint azt,
hogy a népzene és ez a fajta zenélés számom-
ra nagy örömet jelent, különösen a néptánco-
sok zenei kísérése. Ez a legtöbb, amit ez a mû-
faj megadhat, s ezzel ki is egyezek. Természe-

tesen voltak csodálatos élményeink Erdély-
ben, de Bajorországban is. Ez a katarzis � bár
ezek nagy szavak � de azt kell mondjam, hogy
mai világunkban sok nehézségen átsegít. Fel-
töltõdsz, akkumulálódsz, s ebbõl lehet épít-
kezni hétköznapi emberként, alkotóként, de
még képviselõként is. Ám fájó, hogy mai vilá-
gunkban kultúránkat sokan nem szeretik. Úgy
érzed, kiszolgáltatott vagy. Pedig ennek a kul-
túrának, a népzenének és néptáncnak az ápo-
lása nem amolyan csujogató, kivagyi magyar-
kodást jelent. Ám sajnos úgy tûnik, ez a kultú-
ra is kiveszõben van. Hogy ne így legyen, ez
ellen próbálunk tenni. A népfõiskolán, a
néptáncoktatásban, a népzene ápolásával, s
azzal, hogy a magyar kultúrát nem csak fel-
vállaljuk, de ápoljuk, s igyekszünk továbbad-
ni. Ez a fajta népzenélés, néptánc remélem
másokat is feltölt.

� Ne szerénykedj! Úgy vélem, sokrétû em-
ber vagy, igazi nyitott alkotó, akire felnéznek
tanítványai, s talán egyszer majd ez a modell
értékû életvitel számukra is követendõ lesz. A
kultúramegõrzõ szereprõl nem is szólva. De
érzem, hogy százfelé szakadsz. Ha egy jó tün-
dér jönne, s teljesítené kívánságodat, mit kér-
nél tõle, mit tartanál meg e sokfajta elfoglalt-
ságból?

� Ha lehetõséget teremtene erre, akkor töb-
bet foglalkoznék a mûvészettel. A társadalmi
megbízatásokat és a restaurálást pedig hobbi
szinten ûzhetném. A jó tündér kapcsán ezt én
szélesebb, átvittebb értelemben nemzeti szin-
ten is gondolom. Lenne pénz, idõ, s akkor na-
gyobb helyi és nemzeti összefogással sokkal
elõbbre jutna Magyarország, mint jutott ez
alatt a 15 év alatt.

� Nem vagy te egy kicsit idealista?
� Alapvetõen az vagyok, ami a hitemet il-

leti, de másoktól sem várok el romantikus dol-
gokat. Nem akarok én annyira más lenni, plá-
ne nem másnak látszani, mint ami vagyok. Az
viszont bosszant, ha az idealizmust összeke-
verik a naivitással. Az ember egyébként is
alapvetõen idealista, csak mintha most divat
lenne ezt szégyellni. Én is sokat tûnõdöm a
nagy egészen, a nemzeti felemelkedésen, a
megmaradáson, hogy ilyen egészen nagy ka-
tegóriákban gondolkodjunk. Mert ilyen nagy
egységben kell gondolkodnunk! Mindig úgy
érzem, elveszünk a részletekben. Ha az ország
egységesebb lenne, biztos háttérrel, akkor bát-
rabban lehetne még idealistának is lenni. Ne-
héz errõl beszélni, s úgy tûnik, egyre csak fo-
gyunk. Ezt a gondolatsort nem is fejezem be,
mert túl pesszimista képet festenék. Ám egyet
látni kell. Ha nem születik konszenzuson ala-
puló nemzeti összefogás, akkor unokáinknak
már aligha lesz esélye a káros ökológiai és tár-
sadalmi, gazdasági folyamatokat visszafordí-
tani.

� Bízzunk abban, hogy nem olvadunk fel a
globalizmus mindent elöntõ óceánjában! Kö-
szönöm a beszélgetést.

� Bodorkós �
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Vasvár Város Önkormányzata Képviselõ-tes-
tülete a 4/2004.(II.27.) számú rendeletével módo-
sította a szociális igazgatásról és az egyes szociá-
lis ellátási formák szabályairól szóló 17/2000.
(IV.27.) számú önkormányzati rendeletét.

A módosítással megváltozott a lakáshoz ju-
tás helyi támogatásának feltétele, amely a la-
káscélú állami támogatásokról szóló 12/2001.
(I.31.) Korm. rendeletben foglaltaknak megfe-
lelõen, kizárólag szociális rászorultság alapján
nyújtható.

A vissza nem térítendõ helyi támogatás-
ra az igényt 2005. június 30-ig a Polgármes-
teri Hivatal Igazgatási Osztályán lehet be-
nyújtani, ahol �Kérelem� nyomtatvány is
igényelhetõ.

Támogatás telekvásárláshoz, magánla-
kás építéséhez, lakásvásárláshoz

14.§
Vasvár Város Önkormányzata évente visz-

sza nem térítendõ helyi, anyagi támogatást
nyújthat rászorultsági alapon az arra rászo-
ruló családoknak Vasvár város közigazgatási
területén történõ:

a) lakótelek vásárlásához,
b) új vagy használt lakás építéséhez, vásár-

lásához,
c) lakás bõvítéséhez, korszerûsítéséhez,
d) lakáscélú kölcsön törlesztõ részleteinek

megfizetéséhez.
15.§

/1/ Az önkormányzat lakáscélú támoga-
tásra az éves költségvetési rendeletében
meghatározott összeget fordíthatja.

/2/ Az önkormányzat által vissza nem térí-
tendõ támogatásként nyújtható pénzösszeg
felsõ határa igényenként: 500 ezer forint.

/3/ E támogatásra az a házaspár, élettársak,
gyermekét egyedül nevelõ személy és egye-
dülálló jogosult, aki az alábbi feltételeknek
megfelel:

� az önkormányzat által nyújtott � e rende-
let 14.§. a) és d) pontjaiban felsorolt � támo-
gatásban még nem részesült;

� a tárgyévet megelõzõ év június hó 30-át
követõen szerzett jogerõs építési engedélyt
kötött, érvényes adás-vételi szerzõdést, telek
vevõkijelölési határozatot kapott, illetve la-
káscélú kölcsönszerzõdést kötött;

� családjában az egy fõre jutó havi jövede-
lem nem haladja meg a mindenkori legkisebb
öregségi nyugdíj négyszeresét,

� az igénylõ(k) összességében 5 millió fo-
rintot meghaladó ingó és ingatlan vagyonnal
nem rendelkeznek, kivéve, ha új lakás építése
esetén az itt megjelölt 5 millió forintnál na-
gyobb összegû ingatlanukat értékesítik és az
ebbõl befolyó teljes vételárat igazoltan az épí-
tendõ lakásra fordítják.

/4/ A támogatás igényléséhez csatolni kell:
a) Lakás vásárlása esetén a jogszabályi kö-

vetelményeknek megfelelõ, érvényes adás-vé-
teli szerzõdést.

b) Lakótelek vásárlása esetén az ezt igazo-
ló jogszabályi követelményeknek megfelelõ
érvényes adás-vételi szerzõdést és a beépítési
kötelezettség vállalását igazoló nyilatkozatot.

c) Lakás építése, bõvítése vagy korszerûsí-
tése estén jogerõs építési engedélyt.

d) Lakáscélú kölcsön törlesztõ részleteinek
megfizetése esetén a lakáscélú kölcsönszerzõ-
dést,

e) a jövedelemigazolásokat és a vagyon-
nyilatkozatot.

/5/ Az igény benyújtásával egyidejûleg
nyilatkozni kell arról, hogy az igénylõ:

a) Önkormányzati támogatást még nem
vett igénybe.

b) Lakásépítési kedvezményt, illetõleg
adó-visszatérítési támogatást vagy hitelintéze-
ti kölcsönt vesz-e igénybe.

c) A tulajdonában(tulajdonukban) lévõ, 5
millió forintot maghaladó értékû ingatlant ér-
tékesíti és annak teljes vételárát az új lakás
építésére felhasználja, továbbá vállalja, hogy e
felhasználásról szóló okmányokat a támogatás
kifizetése elõtt becsatolja.

/6/ Kérelmét Vasvár Város Képviselõ-tes-
tülete Polgármesteri Hivatalának Igazgatási
Osztályán kell benyújtani. A kérelem be-
nyújtásának határideje: tárgyév június 30.

/7/ A támogatás odaítélésérõl � Vasvár
Város Képviselõ-testületének Egészségügyi,
Lakásügyi és Szociális Bizottság javaslata
alapján � a képviselõ-testület határoz.

/8/ E rendelet 15.§. (5) bekezdés c.) pontja
szerinti igénylõ(k) esetén a támogatás kifize-
tésére akkor kerülhet sor, ha az igénylõ(k) a
vállalt kötelezettségüknek megfelelõen az in-
gatlan eladásából származó vételár lakásépí-
tésre való felhasználását igazolják.

Tisztelettel:
Polgármesteri Hivatal

Vasvár

Tájékoztató
az önkormányzat által nyújtott lakáscélú vissza nem térítendõ

pénzügyi támogatásról

A tavasz beköszöntével elkezdõdött az a
nagyszabású beruházás, amelynek keretében
megújul a város középiskolája. A munkálatok
támogatására az önkormányzat SAPARD-
pályázatot adott be, melynek keretében jelen-
tõs forrást nyert e célra. A kivitelezésre kiírt
közbeszerzési pályázatot követõen a gyõztes
pályázóval 44 millió 800 ezer forintos kivite-
lezõi szerzõdést kötöttek, amely összegnek 75
százalékát kapja meg a város, ami a Sapard-
pályázatból 33 millió 600 ezer forintos támo-
gatást jelent. A fennmaradó összeget a BM-
tõl, az önerõ alapból, saját erõbõl és hitelbõl
teremti elõ a város. Vas Megye Önkormányza-
ta is két részben járul hozzá a kivitelezéshez. 

A beruházás támogatottsága a BM-támoga-
tással együtt mintegy 85 százalékos lesz.

Az iskolában vélhetõen júliusra fejezõdik
be az épület teljes megújítása. Ennek kereté-
ben 120 nyílászárót cserélnek ki, új külsõ hõ-
szigetelést és színezést kap a Béri Balogh
Ádám Gimnázium, Posta- és Bankforgalmi
Szakközépiskola. 

A sikeres felújítás és korszerûsítés � a tan-
órák védelmét figyelembe véve � teljes össz-
hangot kíván az iskola vezetésétõl és a kivite-
lezést végzõ keszthelyi H-ÉPFA Kft.-tõl. Ed-
dig nem volt fennakadás, egy-egy osztályte-
rem folyamatosan újult meg. A nyújtott tava-
szi szünet is ezt a súrlódásmentes kivitelezést
segítette elõ. A folyosókat az érettségi után
festik ki.

Az intézmény saját erejébõl más � a pályá-
zatban nem szereplõ � munkákat végez el.

Megújul a szakközépiskola
Pályázati forrásból, 85 százalékos támogatással
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Civil szervezet, közösség, Pályázat címe 2004-ben kapott Pályázatban Bizottság által
csoport neve támogatás igényelt összeg megállapított

összeg 2005-re

ZENE

1. Rocky-Dilly ARRC Utazások, nevezési díjak, szállásköltségek 50 ezer Ft nincs meg- 30 ezer Ft
jelölt összeg

2. �Kármentõ� Népzenei Együttes Hangszerfenntartás, javítás, vásárlás költségeire 50 ezer Ft 80 ezer Ft 40 ezer Ft

3. Vasvár Városi Kórusegyesület VII. �Musica Sacra� Kórustalálkozó 100 ezer Ft 217 ezer Ft 90 ezer Ft

4. Kalinkó Népdalkör Vass Lajos Népzenei Szövetség továbbképzõ 50 ezer Ft 250 ezer Ft 40 ezer Ft
táborán részvétel

5. Fülemüle Népdalkör Szakmai tábor 50 ezer Ft 50 ezer Ft 30 ezer Ft

6. Kenderke Néptánccsoport teremberendezés, tábor, mûködés 100 ezer Ft 100 ezer Ft 90 ezer Ft

7. Õszirózsa Népdalkör Megyei Nyugdíjas Énekkarok Találkozója 20 ezer Ft 40 ezer Ft 20 ezer Ft

8. Vasvári Ifjúsági Fúvószenekar Nemzetközi Fúvószenekari Találkozó 60 ezer Ft 120 ezer Ft 80 ezer Ft

9. Orff ütõsegyüttes Az Orff ütõsegyüttes 50 ezer Ft 90 ezer Ft 40 ezer Ft
nyári szakmai tábora

10. Hegyháti Rézfúvós Együttes Tárgyi eszközök fejlesztése 64/3 ezer Ft 27.9 ezer Ft 30 ezer Ft

11. Blockflöte Együttes A Blockflöte együttes reneszánsz mûsora 64/3 ezer Ft 36 ezer Ft 25 ezer Ft

12. Vasvári Vonósok Tárgyi eszközök fejlesztése 64/3 ezer Ft 28.5 ezer Ft 25 ezer Ft 

13. Rolling Rocks Zenekar Technikai felszerelés beszerzése � 50 ezer Ft 20 ezer Ft

ÉRDEKVÉDELMI, KARITATÍV

14. Vasvári Napsugár Nyugdíjas Klub Szépkorúak kulturális fesztiválja 50 ezer Ft 40 ezer Ft 30 ezer Ft

15. Nyugdíjasok Érdekvédelmi Kirándulás szervezése, ajándék vásárlása, 30 ezer Ft 40 ezer Ft 30 ezer Ft
Szervezete útiköltség, kapcsolattartás

16. Magyar Vöröskereszt Vasvári Az egészség érték. Te mit tettél érte? 20 ezer Ft 30 ezer Ft 20 ezer Ft
Szervezete

17. Vasvári Polgárõr Egyesület A nyugodtabb, biztonságosabb Vasvárért � 90 ezer Ft 70 ezer Ft

18. Diabetes Klub Diabetes megelõzése 50 ezer Ft 40 ezer Ft 40 ezer Ft

19. Magyar Máltai Szeretetszolgálat Támogatási kérelem 60 ezer Ft 160 ezer Ft 80 ezer Ft

SZÍNJÁTSZÓ CSOPORTOK

20. Vasvári Színi Egylet Vasvári Városjátékok színházi estéi 60 ezer Ft 80 ezer Ft 60 ezer Ft

21. Mákszem Diákszínpad Tábori költségek, szakmai megvalósítás � 45 ezer Ft 20 ezer Ft

22. ComMedias Egyesület Kulturális értékek létrehozása, bemutatása 50 ezer Ft 110 ezer Ft 40 ezer Ft
és tájolása

SPORT

23. Vasvári Modellezõ Klub Hajómodell verseny 40 ezer Ft 55 ezer Ft 40 ezer Ft

24. Vasvári Kosárlabda Sport Vasvári Kosárlabda SE 70 ezer Ft 80 ezer Ft 70 ezer Ft
Egyesület

25. Teljesítménytúrák Rendezõi Teljesítménytúrák szervezési költségeire 55 ezer Ft 54 ezer Ft 50 ezer Ft

26. Vasvári Si-Hou Karate Klub A karate mint egészséges életmód 15 ezer Ft 45 ezer Ft 20 ezer Ft

EGYÉB

27. Vas Megyei Honismereti Egyesület Vasvári Csoportja tervek megvalósítása 90 ezer Ft 100 ezer Ft 70 ezer Ft

28. Dr. Bendefy L. Városi Könyvtár Olvasótábor 60 ezer Ft 60 ezer Ft 50 ezer Ft

29. VAS-VÁR Örökség Népfõiskola Elõadásokra, gyermekprogramokra 90 ezer Ft 100 ezer Ft 70 ezer Ft

30. Hegyháti Jóléti Szolgálat Nappali tábor � 63 ezer Ft 20 ezer Ft

31. Vasvári Gyermek és Ifjúsági Mûködés � 100 ezer Ft 50 ezer Ft
Önkormányzat

32. Ifjúsági Klub kreARTábor 20 ezer Ft 50 ezer Ft 30 ezer Ft

33. Vas Megyei Idõsek Otthona Turisztikai látványosságok a Balaton-felvidéken � 52 ezer Ft 30 ezer Ft

34. Fotó csoport Foto-objektíven keresztül � 40 ezer Ft �

35. Vagyonvédelmi Közalapítvány � � 50 ezer Ft

ÖSSZESEN 1.500.000 Ft

Civil szervezetek támogatási igényei 2005-ben
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A képviselõ-testület március 24-én megtar-
tott ülésén dr. Házi Béla rendõr alezredes,
megbízott kapitányságvezetõ tájékoztatta a
város vezetõit és a megjelent polgárokat a vá-
ros közrendjérõl, a Hegyhát közbiztonságá-
ról. Elfogadták az önkormányzat 2004. évi
zárszámadását, módosításra került a lakások
bérletérõl szóló 4/1884. (II.18.) számú önkor-
mányzati rendelet és a város közintézményei-
nek � óvoda, bölcsõde, általános iskola, zene-
iskola � alapító okiratai.

A város jó kapcsolatot ápol Kárpátalja
magyar településeivel, közte Beregszásszal.
Az ottani Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Ma-
gyar Fõiskola nehéz helyzetbe került, a testü-
let döntött arról, hogy pozitív választ ad-e a
nehéz anyagi helyzetbe került magyar intéz-
mény támogatási kérelmére. Úgy határoztak,
hogy Vasvár forráshiányos költségvetését fi-
gyelembe véve, nem tudnak anyagi támoga-
tást adni a fõiskolának.

Stabil közbiztonság, utazó bûnözõk

A Vasvári Rendõrkapitányság írásban és szó-
ban is tájékoztatta a testületet a Hegyhát és ben-
ne Vasvár közrendjérõl, közbiztonságáról. Az
ülésen megjelent dr. Házi Béla megbízott kapi-
tányságvezetõ és dr. Orbán Péter megyei rendõr-
fõkapitány. Az írásos beszámoló � mely a testü-
let elé került � hangsúlyozta a törvényesség,
nyilvánosság, demokrácia hármas egységét, mint
mûködésük alapelvét. A szervezet olyan közös-
ségi mentalitással kívánja a közrend, közbizton-
ság fenntartását biztosítani, amely az állampol-
gárok által elérhetõ, idõben cselekvõ, segítõkész
és az ügyfelekkel kulturáltan bánó rendõrt, rend-
õrséget igényel. Csak ezzel a munkastílussal le-
het kiérdemelni a társadalom és a helyi lakosság
bizalmát, megbecsülését.

A kapitányság területén tapasztalható bûncse-
lekmények száma csak töredékei, 4,2%-a a me-
gyeinek. A bûnügyek évek óta 350-400 körül
mozognak, 2004-ben az iktatott esetek száma
nem érte el a 300-at, pontosan 296 volt, míg
2003-ban 382 esetet regisztráltak. A csökkenés
mértéke jelentõs, 33,6%-os.

A közrend, közbiztonság a vasi Hegyháton,
így Vasváron és a kapitányság illetékességi terü-
letén jó. Kijelenthetõ, hogy az ország fertõzött
területeihez képest Vas megye a béke szigete. A
polgárok rájöttek, hogy nyugalmuk érdekében
jó, ha odafigyelnek egymásra, s a területen fel-
bukkanó utazó bûnözést jelentik az illetékesek-
nek. Erõszakos, brutalitás bûncselekmény ele-
nyészõen fordul elõ évek óta, így ez sem veszé-
lyezteti a közrendet, közbiztonságot, s a gazda-
ság növekedésének sem gátja, s a lakosság biz-
tonságát sem veszélyezteti.

Vasvár bûnügyi helyzetét vizsgálva a bûnese-
tekrõl megállapítható: az elmúlt öt évben kis-

mértékû csökkenés tapasztalható, a vagyon elle-
ni bûncselekmények voltak túlsúlyban, ezek szá-
ma 2003-ban 53, míg 2004-ben 44 volt. Kiugró
a csökkenése 2000-hez képest, akkor ennek a há-
romszorosát regisztrálták.

A betöréses lopások száma tavaly 13 volt,
míg az elõzõ, 2003-as évben 18. A csökkenés
oka, hogy felderítésre, majd elfogásra került az a
18 fõs banda, akik e bûncselekmények többségét
elkövették. Gépkocsi feltörés 6, besurranásos lo-
pás 2 volt.

Mint érdekesség. Egy vasvári férfi meggon-
dolatlanságból 3 db 200 forintost hamisított szá-
mítógéppel, amivel azután fizetett is azzal, ám a
kocsmáros azt észrevette, így a hamis bankjegy
nem került közforgalomba.

Amíg 2003-ban 11 személy elleni bûncselek-
mény történt, addig 2004-ben csak 5. A közrend
elleni bûncselekmények száma mindkét évben 9
volt. Sajnos ezek elkövetõi brutalitás, agresszív
magatartásukkal megbotránkoztatják a polgáro-
kat. Ahogy romlik az anyagi létbiztonság, úgy
nõ a házasságban, családban, ifjúság elleni bûn-
cselekmények száma. Tavaly 7 ilyen esetben kel-
lett intézkedni.

A közbiztonsági, közlekedési, idegenrendésze-
ti razziáknak köszönhetõen sikerült elfogadható
szinten tartani a közterületek rendjét, a közbizton-
ság stabil, sõt jó a Hegyháton és Vasváron.

Dr. Házi Béla városi kapitány szóbeli kiegé-
szítésében elmondta, hogy a rendõrkapitánysá-
gon vezetõváltás történt osztályvezetõi szinten
is, a közrendvédelmi osztály élére Bazsó Ernõ
rendõr fõhadnagy került, a bûnügyi osztály veze-
tõje pedig Maxim László õrnagy lett. Az elmúlt
öt évben a kapitányság nyomozási és felderítési
statisztikái fokozatosan javultak, 2004-ben a
nyomozási eredményesség 68,93%. a felderítési
eredményesség 63,31% volt. Vasváron a bûncse-
lekmények száma csupán egyharmadát teszi ki a
térséginek, ez 2004-ben 116 volt. Ennek meg-
oszlása: 44 vagyon elleni bûncselekmény, 21 lo-
pás, 13 betöréses lopás, 6 gépkocsi feltörés, 2
sikkasztás, 14 ittas jármûvezetés, 9 garázdaság.

Javult a közlekedési morál, a képviselõ-testü-
let által jelzett anomáliákra odafigyeltek, a vá-
rosban nem történt halálos kimenetelû közleke-
dési baleset.

Sejber Mihály képviselõ azt kérdezte, hogy a
beszámolóban jelzett létszámgondok mikor ol-
dódnak meg.

Dr. Orbán Péter megyei rendõrfõkapitány vá-
laszában elmondta, hogy július elsejével bocsát-
ja ki a rendõrképzõ a végzõsöket, ebbõl a megye
12 tiszthelyettest és 3 tisztet kap, Vasvár ebbõl 2
fõt. Egyben megköszönte a Hegyhát Vagyonvé-
delmi Közalapítványnak, hogy a helyi kapitány-
ság ügyeleti rendszerének átalakítását anyagilag
is támogatta. Kiemelte Vasvár eredményességét,
amely az országos átlaghoz képest 20%-kal jobb.

A nyomozást felügyelõ ügyészég, a helyi önkor-
mányzat, de az állampolgárok sem kifogásolták
a rendõrség munkáját, amely munkájuk szaksze-
rûségét és jogszerûségét mutatja. Negatív ten-
dencia, hogy az utazó bûnözés a korábbi 15%-ról
30%-ra emelkedett az elmúlt években.

Fabók Tibor tanácsnok néhány közlekedési
anomáliára hívta fel a figyelmet. Kovács Árpád
képviselõ pedig azt kérdezte, hogy a rendõrség
munkájában hozott-e változást az uniós csatlako-
zás. Dr. Orbán Péter rendõrfõkapitány elmondta,
hogy a magyar rendõrséget felkészültsége alap-
ján már 2002-ben felvették az Europolba. Mivel
a vámszervek keleti átcsoportosítása zajlik, s a
határõrség számát évente 50 fõvel csökkentik, ez
ellen harcolni kell, mert ez egyre több munkát és
feladatot ró a rendõrségre.

Fabók Tibor felvetésére pedig dr. Házi Béla
reagált, aki elmondta, hogy a traffipax sebesség-
mérõt rendszeresen Vasvárra vezénylik.

Kovács Tilda alpolgármester elhivatottnak
minõsítette a rendõrség helyi állományát, s jelez-
te, hogy munkájukat az önkormányzat � anyagi
ereje függvényében � a továbbiakban is a Hegy-
hát Vidék Vagyonvédelmi Közalapítvány útján
kívánja támogatni. 

Zágorhidi Czigány Csaba tanácsnok felszóla-
lásában annak a véleményének adott hangot,
hogy jó lenne, ha a rendõrségen szemléletváltás
lenne, s határozottabb mûködést, fellépést kért
mindenféle szabálytalansággal szemben.

Németh Zsolt polgármester a város több
pontján tapasztalható közlekedési anomáliákra
hívta fel a figyelmet, a beszámolót pedig elfoga-
dásra javasolta. A testület a rendõrség beszámo-
lóját egyhangúlag elfogadta.

2004. évi zárszámadás

Kõhalminé Major Judit könyvvizsgáló jelez-
te e testületnek, hogy a 2004. december 31-én el-
készített zárszámadást megvizsgálta. Az egysze-
rûsített összevont mérleg, pénzforgalmi jelentés
és pénzmaradvány kimutatást ellenõrizték. A
mérleg fõösszege 3 milliárd 116 millió forint
volt, ennek 98%-a befektetett összeg. A tárgyi
eszközökbõl 1,8 milliárd forint az ingatlanok és
a kapcsolódó vagyoni értékû jogok. Ezek nyil-
vántartása pontosan megegyezik a párhuzamo-
san vezetett ingatlan vagyon kataszterrel. Év vé-
gén a befektetett pénzeszköz 1,8 milliárd forint,
a forgóeszköz állomány értéke pedig 59 millió
forint volt. Kedvezõtlenebb tendenciák mutat-
koznak, így az adóbevétel terén, növekedett a
kintlévõségek állománya. Növekedtek a kötele-
zettségek is, a tárgyévi maradvány a megszokot-
tól eltérõen nem pozitív. A számviteli törvény-
nek és a kapcsolódó kormányrendeleteknek ma-
ximálisan eleget tesz a zárszámadási beszámoló,
s reális képet mutat a város vagyoni helyzetérõl.
Így a zárszámadást elfogadásra javasolja.

Önkormányzati ülés
Elfogadott zárszámadás, stabil közbiztonság, emelkedõ lakbérek
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A vasvári Béri Balogh Ádám Gimnázi-
um, Posta- és Bankforgalmi Szakközépis-
kola, Kollégium tervei között szerepel a fel-
nõttoktatás újraindítása. A koncepció
egyeztetése folyamatban van, így a képzés
beindításának idõpontja több tényezõ függ-
vénye. Többek között meghatározó, hogy
van-e igény a térségben az oktatás ilyen for-
májára. 

A felnõttoktatás esti tagozaton folyik,

heti 15, illetve 16 órában. A tanórai foglal-
kozásokat várhatóan három délután tartjuk.
A négy év alatt (9-12. évfolyam) a gimnázi-
umi képzésre jelentkezõk az iskola helyi
tanterve alapján tanulnak, majd érettségi
vizsgát tesznek. 

Kérjük mindazokat, akik érdeklõdnek
az esti tagozatos felnõttoktatás iránt, je-
lentkezzenek 2005. május 15-ig a 94/573-
142-es telefonszámon.

Felnõttoktatás a középiskolában

Iskolánk meghívást kapott a Horváth Boldi-
zsár Közgazdasági és Informatikai Szakközép-
iskolától szakmai vetélkedõre. A vetélkedõ áp-
rilis 7-én volt Szombathelyen. Elõzõleg egy
tablót kellett készítenünk egy elképzelt vagy
egy valódi vállalkozásról. Mi egy az iskolánk-

ban üzemelõ testépítéssel foglalkozó céget
�alapítottunk� KondiSun Bt. néven. Ennek mû-
ködését képekkel is illusztráltuk. Továbbá csa-
toltuk a tablóhoz az alapítási okiratunkat is.

Az elképzelt vállalkozásunk tagjai vettek
részt a vetélkedõn: 

Frigy Tamás (11. A)
Bazsó Kata (11. A)
Gaál Ádám (10. B)
Kazmar Tünde (11. A)
Márkus Zsófia (11. A)
Skrapits Mária (11. A)

A program elsõ részében az iskola egykori
közgazdásztanára, dr. Kovács Péter tartott elõ-
adást a város, a megye gazdaságának, fogla-
koztatási helyzetének, a pályakezdõk elhe-
lyezkedési lehetõségeinek aktuális kérdései-

rõl. Elõadását színessé tették a kivetítõn fel-
tüntetett diagramok. 

A verseny második része a gazdaság alap-
vetõ fogalmainak ismeretérõl, kreativitásunk-
ról, a gazdálkodással kapcsolatos kockázat-
vállalásunkról, alapfokú informatikai és

internet-használati ismereteink-
rõl szólt. A feladatok között sze-
repelt egy családi költségvetés
elkészítése. A hat vetélkedõ csa-
patnak (a Horváth Boldizsár
Közgazdasági és Informatikai
Szakközépiskola, a csepregi
Nádasdy Tamás Közgazdasági
Szakközépiskola, a körmendi
Rázsó Imre Szakközépiskola, a
kõszegi Evangélikus Mezõgaz-
dasági és Kereskedelmi Szakkö-
zépiskola és a szombathelyi Ke-
reskedelmi és Vendéglátóipari
Szakképzõ Iskola és a vasvári
Béri Balogh Ádám Gimnázium,
Posta- és Bankforgalmi Szakkö-

zépiskola, Kollégium) az iskolák névadóját
kellett kérdések, idézet és kép alapján felis-
merni. A továbbiakban pénzérmék, országok,
pénzügyminiszterek azonosítása, keresztrejt-
vény megfejtése, Exel-feladat elkészítése sze-
repelt a programban. Majd villámkérdésekre
válaszoltunk, a helyes válaszért csoki-eurót
kaptunk. Végül elérkezett a várva várt pilla-
nat, az eredményhirdetés. A KudiSun. Bt. (is-
kolánk csapata) a II. helyet szerezte meg. Elsõ
helyen a szervezõ iskola csapata végzett, a
harmadik a szombathelyi Kereskedelmi és
Vendéglátóipari Szakközépiskola csapata lett. 

Köszönjük tanárainknak a felkészüléshez
nyújtott segítséget! 

Bazsó Kata és Márkus Zsófi
a csapat tagjai

Közgazdaságtan versenyen
voltunk

Vasvár az Interneten: www.vasvar.hu

Zágorhidi Czigány Csaba tanácsnok úgy vé-
lekedett � a bizottság véleménye alapján � hogy
a város a tavalyi évet elviselhetõ hiánnyal zárta.
A rendelet-tervezetet elfogadásra javasolta.

Kovács Tilda alpolgármester úgy vélte, hogy
tavaly nagyon nehéz évet kezdett a város, ami
idén fokozódott, ám optimista. Reménysugár �
fogalmazott �, hogy a tavaly meghozott létszám-
leépítés idén érezteti majd igazán pozitív hatását. 

A képviselõ-testület a zárszámadásról szóló
rendelet-tervezetet az alábbi fõösszegekkel fo-
gadta el: 969 034 ezer forint bevétel és 956 351
ezer forint kiadás, összességében mínusz 7 165
ezer forint költségvetési pénzmaradvány. A tes-
tület 9 igennel, egyhangúlag szavazott a 2004.
évi költségvetés zárszámadására.

Közbeszerzési terv 2005-re

Dr. Ódor Ildikó jegyzõ szóbeli kiegészítésé-
ben jelezte, hogy a 2003. évi CXXIX. törvény ír-
ja elõ, hogy elõször 2005-ben közbeszerzési ter-
vet kell készíteni. Ez alól az önkormányzat sem
kivétel, s ennek szellemében történik a mostani
tervnek, mint határozatnak az elfogadása. Ezt
április 15-ig kell elkészíteni. E terv nyilvános.
Ez a kötelezettség vonatkozik az önkormányzat-
ra és annak intézményeire is.

A testület 10 igen szavazattal elfogadta a köz-
beszerzési tervet.

Lakások bérleti díja

A testület döntött a lakások (szociális jelleg-
gel, illetve pályázat útján, vagy költségalapon)
meghatározott bérleti díjának emelésérõl. Ennek
értelmében 2005. április 1-jétõl az alábbi lakbé-
rek hatályosak Vasváron.

Szociális bérlakások
� összkomfortos lakásoknál 10%-os emelés,

199 Ft/m²
� komfortos lakásoknál 6,8%-os emelés, 124

Ft/m²
� félkomfortos lakás esetén 6,8%-os emelés,

72 Ft/m²
� komfort nélküli lakásoknál marad a jelenle-

gi, vagyis 41 Ft/m²
Pályázati úton bérbe adott lakások
� összkomfortos lakásoknál 10%-os emelés,

508 Ft/m²
� komfortos lakásoknál 10%-os emelés 318

Ft/m²
Költségalapon meghatározott lakbérek
� összkomfortos lakásoknál 6,8%-os emelés,

320 Ft/m²
� komfortos lakásoknál 6,8%-os emelés, 267

Ft/m²
Költségalapon meghatározott lakbérû � pá-

lyázati támogatással épült � lakások
� összkomfortos lakásoknál 6,8%-os emelés,

365 Ft/m²
A testület Fabók Tibor tanácsnok, szociális

bizottság vezetõje által a fentiekben közzé tett
javaslatát fogadta el. Így április 1-jétõl Vasváron
a fentiekben közzétett lakbérek érvényesek
2005-re.

� JK alapján �
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A Galéria elmúlt 10 éve alatt is volt arra
példa, hogy az intézmény falain kívül szerve-
zõdött kiállítás. (Mozi, szabad tér, Sikátor, Ze-

neiskola , magánházak). Április 16-án Sodics
László körmendi mûvész-tanár festményeibõl
és faragásaiból nyílott kiállítás a Mûvelõdési
Ház Castrum Galériájának rendezésében az
Idõsek Otthonában. A bevezetõben az intéz-
mény igazgatója, Kiss Bódog Zoltánné kö-
szöntötte a város és az otthon lakóit a zsúfolá-
sig megtelt folyóson. A Castrum Galéria így
tovább él a város ezen pontján is és ez a kiállí-
tás a tervek szerint egy hosszú távú együttmû-
ködés kezdetét jelenti a két intézmény között.

Hasznos ez az otthonnak, hisz nyitottsága
növekszik a város felé , de hasznos a kiállítási-
közmûvelõdési tevékenységnek is, hisz egy
újabb lehetõség vált nyilvánvalóvá. Az otthon
egy lakója verset mondott, a Napsugár Nyugdí-
jas Klub Õszirózsa Népdalköre pedig egy gyö-
nyörû népdalcsokorral köszöntötte a tárlatot.

A megnyitóban Gergye Rezsõ méltatta a
mûvész alkotásait és értékeit, megemlítve azt
is, hogy Sodics László milyen szépen ír Vas-
vár városról.

A kiállítás látogatható május közepéig na-
ponta 10�16 óra között.

� Castrum �

�Castrum Galéria mozgásban�

Varga Diana sorra viszi sikerre a Fülemüle
népdalosok produkcióit, és a közös munka
egyre több gyümölcsöt terem. Így volt ez
Gencsapátiban is, ahol dupla megmérettetés-
ben gyõzedelmeskedtek a kislányok. De mi is
volt ez a kettõs küzdelem? A csoport vezetõjét
errõl kérdeztük:

� Mit is kell tudnunk az április 11-én ren-
dezett eseményrõl?

� Gencsapátiban a Pesovár Ferenc Csoportos
Országos Népdaléneklési Versenyt és a Vass La-
jos Népzenei Szövetség által szervezett verseny
dunántúli ifjúsági elõdöntõjét is megrendezték
egyben. Bár egyszer kellett énekelnünk, de a
legjobbat adtuk magunkból, így a Pesovár Fe-
renc Országos Népdaléneklési Versenyen a Fü-
lemüle bekerült a két továbbjutó közé, a közel 35
produkcióból. A Vass Lajos Énekverseny meg-
mérettetésén szintén továbbjutottunk, de mehet
tovább két szólistánk, Gergye Eszter és Pilnay
Eszter is. Egyébként a Vass Lajos versenynek jö-
võ évben lesz folytatása valamelyik nagyobb du-
nántúli városban, de az elõdöntõkön az egész
Kárpát-medence magyar ajkú népdalénekesei
megmérik tudásukat. Gencsapátiban a neves
szakmai zsûri nívós elvárásainak sem volt köny-
nyû megfelelni. Ennek ellenére egy másik sikert
is elkönyvelhettünk: Született egy értékes kis fú-

zió, ahol a Pintér Anikó vezette büki népdalo-
sokkal állt össze a Fülemüle egy új formációba,
Vasi Virágok néven, és õk is továbbjutottak a
megmérettetésen a Vass Lajos Énekverseny for-
dulóira. Tudni kell, hogy Pintér Anikó volt ré-
gebben a Fülemüle elsõ tanítója, így jó szívvel

egyesítettük mostani énekeseit a most már álta-
lam vezetett szép emlékû korábbi csapatával.

� Milyen feladatok várnak rátok a közel-
jövõben?

� Népdalos tábort szervezünk valamelyik
Vasvárhoz közeli településen. A Fülemüle

mellett valószínûleg a celldömölki csopor-
tomból is lesznek majd résztvevõi. Emellett
próbáljuk az utánpótlást is megkeresni, így
szívesen várjuk a jelentkezõket a csoportba.
Ha valaki szeretne énekelni, nyugodtan meg-
keresheti a Mûvelõdési Házat, és szeretettel

fogadjuk a dalosok közé.
Mi magunk is megyünk és
voltunk is már �toborzó�
körúton, hiszen a népdal
vonzása igazán élõben az
igazi. Énekeltünk egyet az
iskola osztályaiban és je-
lentkezési lapokat osztot-
tunk a kicsiknek. 

� Miért jó a Fülemüle
csoportba tartozni?

� Mert összetartó csapat,
jó közösség, nagyon jó han-
gulatú próbáink vannak és
rendszeresen megyünk
szerepeli�Nem utolsó

szempont, hogy gyönyörû új ruhánk is van, ami-
ben még egységesebbek vagyunk most. Nem
beszélve arról, hogy a népdal az egyik legszebb
dolog a világon, jó bánatra, örömre, vagy más-
képp �Az ének a lélek szerelme�

� pam �

Fülemüle sikerek Gencsapátiban

Olasz zeneisko-
lások Vasváron

Május 19-én � zeneiskolánk meghívá-
sára � egy közel 40 fõs olasz küldöttség
érkezik városunkba. A háromnapos szak-
mai találkozón bemutatkozik a cordenonsi
Zeneiskola �Filarmonica di Cordenons�
nevet viselõ rézfúvós együttese.

A tervezett program:
Május 20. fõtér 17.30: Köszöntõ � a

találkozó hivatalos nyitóprogramja. A
mûsorban fellép a vasvári Zeneiskola re-
neszánsz csoportja, a Kenderke néptánc-
együttes, valamint a vasvári Ifjúsági Fú-
vószenekar.

Május 21. Kardos László Ált. Isko-
la 17 óra: A vasvári Zeneiskola hangver-
senye. Vendég: Fülemüle népdalkör,
Kardos László Ált. Iskola énekkara.

Fõtér, 19 óra: A �Filarmonica di
Cordenons� együttesének koncertje.

A nap a Kenderke néptánccsoport be-
mutatójával, a Kármentõ együttes mûso-
rával és táncházzal zárul. Ennek helyszí-
ne az általános iskola aulájában lesz. Esõ
esetén a fõtéri programok is az általános
iskolában kerülnek megrendezésre.

Május 22. délelõtt: olasz�magyar ba-
rátságos labdarúgó-mérkõzés a két zene-
iskola diákjainak részvételével.
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Tel.: 94/573-006, 573-007
Fax: 573-036

AJÁNLÓ
A Dr. Bendefy László Városi Könyvtár

új szerzeményeibõl

SZAKIRODALOM

� Heller: Menedzserek kézikönyve

� Incze: Csellengõk

� Az ismeretlen Fekete István

� Kandász: Szülõszoba

� Mauss: Szociológia és antropológia

� Pálffy: Pálffyction

� Válás helyett

SZÉPIRODALOM

� Esterházy: Termelési-regény

� Follett: Vadmacskák

� Kálmán: Miért éppen én?

� Nyírõ: Halhatatlan élet

� Sasson: Irak lánya, Majada

� Varró: Bögre azúr

� Vandenberg: A fáraók völgye

� Wass: Magyar pólus

VIDEOKAZETTA

� Ace Ventura � Állati nyomozó

� Csavard be

� Garfield

� A kábelbarát

� Micimackó csodálatos világa

� ON-lány

� Pán Péter

� A szívem érted rapes

� Az utolsó szamuráj

DVD

� 28 nap

� Bicska

� Hamlet

� Szamba

CD LEMEZ

� Celine Dion

� Club Sandwich 6.

� Romantic Guitar

� Tai Chi

Történt 20 éve, hogy a magyarszecsõdi
református lelkészhez bevittek egy mezõn
talált léggömbben lévõ német levelet,
ugyan nézze már meg, mi áll azon.

Egy nyugat-bajorországi kisvárosból ér-
kezett a véletlen küldemény, s Ferentzi Sán-
dor tiszteletes úr felvette a kapcsolatot a fel-
adókkal. Nos ilyen meseszerûen indult az a
baráti kapcsolat, mely mára kiterebélyese-
dett, országhatárokat, településeket átívelve
családi, népi, egyházi, kulturális köteléke-
ket fûz egyre szorosabbá. Igazi európai tör-
ténet, az Unión belüli népi diplomáciának
szép példája.

Lufival kezdõdött, s mára már két or-
szág, 3 település közötti kapcsolatról, barát-
ságokról beszélünk.

A tavalyi év októberében a németországi
Oberviechtachban vendégeskedett a
magyarszecsõdi református gyülekezet
énekkara és a Kármentõ Népzenei Együttes.
Jártak a helyi Dr. Eisenbarth-i (1600-as
évek vándororvosa) múzeumban. (Itt a ko-
rabeli térképen Vasvárt 25.000 fõs telepü-
lésnek jelölték.)

Nagyon büszkén mutatták meg az ottani-
ak a � miénkhez hasonló � környék öregjei
számára fenntartott otthont. Az ottani pol-
gármester nagy szeretettel fogadta a csapa-
tot, s külön tisztelettel Németh Zsolt polgár-
mestert, aki meg is hívta a település delegá-
cióját Vasvárra. 

A parókián rendezett �Magyar esten� az
énekkar és a zenekar szórakoztatta az ottani

közönséget, akik aztán vastapssal ráadás
mûsort követeltek. A gulyás, a pogácsa és a
magyar bor íze igazán elbûvölte a német
vendégeket.

Kirándultunk a közeli Regensburgba is.
Az oberviechtachi Bor estre � ami az egyik
legnagyobb rendezvénye a településnek � a
magyarok csapata is hivatalos volt.

Úgy vált el egymástól a két csapat, hogy
nemsokára találkoznak Magyarországon.

Nem is kellett sokáig várni, hiszen hús-
vét utáni héten Leander Sünkel lelkipásztor
és Udó Weis képviselõ vezetésével 21-en
viszonozták is a látogatást. (A bajorok kö-
zül 5 fõt a Kármentõ zenekar tagjai szállá-

soltak el otthonukban. A négy nap alatt is-
merkedtek a szép vasi tájjal, a népi kultúrá-
val, megismerték a magyarok vendégszere-
tetét, kirándultak Budapestre, jártak a Bala-
tonnál, a Parlamentben. Megnézték Vasvár
nevezetességeit. Jártak az Idõsek Otthoná-

ban is. Németh Zsolt pol-
gármesterként is köszön-
tötte a Polgármesteri Hi-
vatalban õket, s bemutatta
városunkat.

Elutazásuk elõtt este a
molnaszecsõdi kultúrház-
ban a magyarszecsõdi
énekkar, a vasvári Kár-
mentõ Népzenei Együttes,
a Kenderke néptánccso-
port mûsora után a bajo-
rok következtek. Bemu-
tatták a településükrõl ké-
szült diakockákat, mely
segítségével és a ober-
viechtachi lelkipásztor hu-
morral megtûzdelt kom-

mentálásával belepillanthatott a nézõ a
4500 fõs település életébe. A saját zeneka-
rukból csak 3 tag tudott eljönni hazánkba,
így erre az alkalomra egy 4 tagú alkalmi ze-
nekarral szórakoztatták a közönséget. Jó-
kedvük mindenkit magával ragadott, s a né-
meteknél szokásos módon ülve, összeka-
paszkodva együtt ringatózott a közönség a
zenéjükre.

� SzM �

A bajor kapcsolat
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A szokványos zeneiskolai tudósítások mel-
lett idõrõl idõre szükségét érzem annak, hogy
egy elemzõ, helyzetértékelõ cikkben a háttér-
információkról is tájékoztassam az olvasókat.
Az apropó, amiért tollat ragadtam (a mai mo-
dern kor szellemének inkább a �számítógépes
billentyût ragadtam� szófordulat felelne meg),
nem egy konkrét esemény, sokkal inkább egy
folyamat. Már hónapok óta tervezem, hogy ál-
láspontomat, véleményemet papírra vetem,
mégis, kiforrott gondolatok helyett még min-
dig kavarognak bennem az érzések, olykor �
jogosan, jogtalanul � az indulatok. A sikerek-
rõl, kiváló eredményekrõl mindig könnyebb
beszélni, a problémákról már kevésbé, hiszen
azok szorongóvá, feszültté teszik az embert.
Persze kisebb- nagyobb gondok minden em-
ber, család, intézmény vagy város életében
elõfordulnak, ezzel nincs is különösebb baj �
sokkal inkább aggasztó, hogy a problémák
egy negatív folyamat részét képezik. Mirõl is
van szó? Az elmúlt néhány évben olyan irá-
nyú kormányzati döntések születtek, melyek
negatív irányban változtatták meg az önkor-
mányzatok pénzügyi támogatását. A települé-
sek magukra maradtak, megfelelõ források hí-
ján a fenntartók kénytelenek drasztikus lépé-
sekkel � leépítés, költségcsökkentés, bezárás
� szorítani a nadrágszíjon. Ezek a lépések nem
ritkák a gazdasági élet területén sem � miért
éppen az oktatás, a pedagógus lenne kivétel,
gondolhatják sokan. Természetesen a pedagó-
gus sem kivételezett, az is csak egy álláshely,
az õ élete, egzisztenciája is csak egy a sorban.
Itt azonban nem csupán néhány álláshelyrõl,
hanem az oktatási intézmények és a benne ta-
nulók sorsáról, jövõjérõl van szó. Vélemé-
nyem szerint az ember életét alapvetõen két
dolog befolyásolja � az egyik a képességei, a
másik a lehetõségei. Képességek terén ez az
ország nem áll rosszul, bizonyíték erre a múlt
és jelen számos nagy magyar fizikusa, irodal-
mára, zenésze, stb. A lehetõségek terén azon-
ban bõven van bepótolnivalónk � nem vélet-
len, hogy az említett elmék többsége külhon-
ban ért el nagy sikereket.

Közgazdasági szempontból bizonyára nyo-
mós érvek vannak arra vonatkozóan, hogy az
oktatás, a kultúra, a mûvészet a korábbihoz
képest kevesebb támogatást kap: kettõ keve-
sebb, mint három, teljesíteni kell az euró-
zónához való csatlakozás feltételeit, stb. 

Nem vagyok gazdasági szakember, ezért
csak úgy morfondírozok a dolgokon, de lehet,
hogy meg kellene vizsgálni, mit kapunk kettõ-
ért, és mit háromért. Mert hát lehet, hogy a há-
romért megszerzett tudás többet ér, mint a ket-
tõért osztott. Úgy látszik, ebben az országban
a szellemi tõkét nem tartják jó befektetésnek �
sok nyugat-európai országban az oktatás fej-
lesztése volt a felzárkózás kulcsa (lásd: pl.
Finnország). A leépítésekkel, költségcsökke-

néssel, bezárásokkal járó lépések rövid távon
bizonyára hoznak az ország gazdasági ered-
ményeiben, a statisztikákban pozitív eredmé-
nyeket, de mire észbe kapnánk, azt fogjuk ész-
lelni, hogy kicsúszott a lábunk alól a talaj. Az
EU-s felzárkózási folyamatban az oktatás tá-
mogatásának, felzárkóztatásának kiemelt he-
lyen kell szerepelnie, különben generációk
nõnek fel úgy, hogy európai társaikhoz képest
hátrányos helyzetbe kerülnek, s ez nehezítheti

érvényesülésüket, boldogulásukat. Ha a felnö-
vekvõ generációk számára az oktatási intéz-
mények a képességek és a lehetõségek fejlesz-
tésével biztosítani tudják a megfelelõ tudást,
mûveltséget, sokrétûséget, gyakorlatot, ez
egyben garancia lehet a társadalom egészének
fejlõdésére is.

Szkeptikus vagyok ezen a téren � az élet szá-
mos területén látunk olyan példákat, melyek azt
mutatják, nem munkával, szorgalommal, kitar-
tással, sokkal inkább ügyeskedéssel lehet gaz-
dagságra szert tenni, � a média Gyõzike-félék-
kel, ostoba brazil szappanoperákkal hozza �Kí-
sértés�-be a fiatalokat, némely mûsor azt sugall-
ja, minél hülyébb vagy, annál jobb, máris benne
leszel a tévében � politikusok lobbiznak a köny-
nyû drogok mellett, és persze sorolhatnám... Eb-
ben a közegben, folyamatos anyagi gondokkal
küszködve kell az oktatásban dolgozóknak útra-
valót adni a ma fiataljainak. Mit mondjak, nincs
könnyû dolgunk. 

Nézzünk szét saját portánk táján � a magyar
zeneoktatás és általában a mûvészetoktatás baj-
ban van. A konkrétumok � a béremelések
(2004-ben 6%, 2005. januárjában 1,5%), vala-
mint a rezsiköltségek emelkedése jelentõs
többletkiadást jelent az intézményeknek és a
fenntartónak, ugyanakkor a zeneiskolák nor-
matív (egy fõre jutó állami hozzájárulás) támo-
gatása nem nõtt a tavalyi évhez képest. A szó-
ban forgó többletkiadást az önkormányzatok-

nak kellene kipótolni � mivel általában ennek
forrása nem áll rendelkezésre, az intézmények-
nek jelentõs kiadáscsökkentéssel kell számolni-
uk. Persze a helyzet sokkal rosszabb is lehetne
� a kormány az eredeti költségvetési tervezet-
ben a zeneiskolák normatíváját 10.000 Ft-tal
csökkentette volna (ez a vasvári intézményben
közel 1.000.000 Ft bevételkiesést jelent), a hi-
ányzó összeget a térítési díjak drasztikus meg-
emelésével a szülõkre hárította volna � az éves
térítési díj minimum összege államilag szabá-
lyozott módon, 23.750 Ft lett volna (Vasváron
a legutóbb megállapított térítési díj összege
10.000 Ft éves szinten, ez így is a legmagasabb
a megye zeneiskolái között). Ha az elképzelés
megvalósul, ez a zeneoktatás halálát jelentette
volna � szerencsére a Magyar Zeneiskolák és
Mûvészeti Országos Szövetségének, valamint
a Magyar Zenemûvészek és Táncmûvészek Or-
szágos Szakszervezetének nyomására vissza-
vonták ezt a javaslatot.

Nem tudom, milyen megfontolások vezé-
relték az elképzelés kidolgozóit � jóhiszemû-
en azt is gondolhatnám, hogy abban a hitben
éltek, hogy a szülõk ki tudják fizetni a jelentõ-
sen megemelt térítési díjat is (jólét van?), de
azt is gondolhatom, hogy ezzel a lépéssel tu-
datosan szét akarták verni a magyar zeneokta-
tást � a szülõk nagy része nem vállalja a meg-
emelt összeget, a kevesebb diák után keve-
sebb normatívát kell fizetni, és ebbõl az ör-
vénybõl már nincs kiút. Persze az is lehet,
hogy csak taktika volt az egész � komoly hát-
rányokkal indították el a tárgyalásokat, s a vé-
gén a zeneiskolák �siker�-ként könyvelhették
el, hogy a jelentõs többletkiadások mellett a
támogatás egy fillérrel sem nõ.

Számos kistelepüléshez hasonlóan a vasvá-
ri, évek óta forráshiányos önkormányzat sem
tudta biztosítani az intézményei, így a zeneis-
kola számára sem a szükséges forrásokat,
(öröm az ürömben, hogy az önkormányzat a
közelmúltban úgy nyilatkozott, a kialakult ne-
héz gazdasági helyzetben is � lehetõségeihez
mérten � támogatja a zeneiskola mûködését,
annak ellenére, hogy az nem alapfeladata a
városnak), így azok jelentõs költségmegtaka-
rításra kényszerültek, kényszerülnek. A meg-
takarítás egy része létszámleépítésbõl adódott
-csak remélni merem, hogy az átalakítás az in-
tézmények szakmai mûködése szempontjából
fájdalommentes volt; sajnos, akit elbocsátot-
tak, annak biztosan nem. A zeneiskolában a
létszámleépítés szerencsére nem jelentett vol-
na megoldást, a képzés sajátos struktúrájából
adódóan � az órák többsége egyéni, a szakta-
nárok egy-egy tanszakot képviselnek, egy
esetleges elbocsátás a teljes tanszak megszû-
nését jelentené, ezáltal az ott tanulók után járó
állami támogatás is elveszne, így gazdasági
szempontból is értelmetlen lépés lett volna,
nem beszélve a szakmai veszteségrõl.

Helyzetjelentés a zeneiskoláról
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Ettõl a ténytõl eltekintve a forráshiány még
fennáll az intézményben � a tavalyi évhez képest
a vasvári Zeneiskola 1.900.000 Ft-tal keveseb-
bel rendelkezik, (a dologi kiadásra szánt pénzke-
ret � rezsiköltség, oktatáshoz szükséges eszkö-
zök � 2004-ben 1.840.000 Ft volt).

Ezt a kiesést egy kényszerû, mesterséges be-
avatkozással, a bérek � átlagosan 10%-os �
csökkentésével tudtuk kigazdálkodni. Ez a lépés
önmagában sajnos csak arra elegendõ, hogy ezt
a tanévet viszonylag zökkenõmentesen levezé-
nyeljük, a szeptemberi iskolakezdéshez szüksé-
ges eszközök biztosításához nem elegendõ. Sze-
rencsés véletlen, hogy a napokban kezdõdik
meg a Mûvelõdési Ház felújítása � az ott mûkö-
dõ csoportok egy része � bérleti díj ellenében �
a zeneiskolába teszi át székhelyét, gyakorlatilag
ezek a bevételek mentik meg intézményünket az
ellehetetlenülés-közeli állapottól. Persze nem
tudni, mit hoz a közeli jövõ � gyanítom, év köz-
ben újabb elvonásokra kerülhet sor.

Szerencsére én nem vagyok kétségbeesõs
fajta, legfeljebb pillanatnyi megingások erejé-
ig, a problémák általában még hatékonyabb
megoldáskeresésre ösztönöznek. Egyedül per-
sze hiába is görcsölnék � szerencsére a bajban
sokan mellénk álltak � a kisváros számos hát-
ránya, átka mellett egyik nagy elõnye, hogy
még mûködik a SEGÍTÕKÉSZSÉG, az össze-
fogás ereje. Cégek, vállalkozók, magánszemé-
lyek segítették, segítik munkánkat anyagi tá-
mogatással, ajándéktárgyakkal vagy olykor egy
jólesõ gesztussal.

Ez a pozitív folyamat már a tavalyi évben
is tapasztalható volt � akkor �csupán� 

540.000 Ft-ot kellett megtakarítanunk, az
is nagy tehernek bizonyult (az elvonást nem is
tudtuk maradéktalanul teljesíteni). Nem en-
gedhettem meg, hogy a szakmai oldalt bármi-
féle hátrány érje, ezért kénytelen voltam a sze-
mélyi juttatásokra és a rezsiköltségre terhelni
az elvonást. Ebbõl kifolyólag kevesebb tûzifá-
ra jutott, s bizony többször is hûvös volt a ter-
mekben. Ezt a hiányosságot a szülõk is észlel-
ték és segítségünkre siettek �Borsits Zoltán
zeneiskolás szülõként (egyébként Rábahidvég
polgármestere) egy kocsi tûzifát ajándékozott
az intézménynek. Így a karácsonyi felkészülés
már nem a hideg és az emiatt kialakult feszült
hangulat közepette zajlott. A hagyományos
�ablakos-koncert� programjában a szülõk is

aktívan részt vettek, sõt, a Mûvelõdési Ház, a
Ficánkoló Óvoda és a Mérték Egyesület segít-
ségének köszönhetõen � talán elsõ ízben � si-
került igazi karácsonyi hangulatot varázsol-
nunk a Fõ térre � a szülõk meleg teát, forralt
bort, valamint aprósüteményt osztottak az ar-
ra járóknak és a fellépõ gyerekeknek, közben
becsületkasszába egy kis támogatást gyûjtöt-
tek � a felajánlott 7.000 Ft-ot a gyerekek kará-
csonyi csomagjaira költöttük.

Mivel a gondok 2005-ben csak sokasodtak,
további segítségre szorultunk � megkeresé-
sünkre a Vasvári Erdészet nagy mennyiségû
tûzifát szállított a zeneiskolába, nagyon jutá-
nyos áron.

Az évek óta igen népszerû farsangi progra-
munk is kiválóan sikerült � támogatóink révén
� Vasvár Város Önkormányzata, Biogal-Teva
Rt., Brigitta divat, Kínai ruházati áruház,
Multimédia.hu számítógépes szaküzlet, Íro-
kéz papírbolt, Zebra festékbolt, 

�Ne felejts� virág- és ajándékbolt, Giczi
ajándékbolt, Krisztina-butik (lottózó), Vas-
mûszaki bolt, Süti cukrászda, Castello-
pizzeria, illetve szülõk és a pedagógusok �
sok apró örömet tudtunk okozni diákjainknak.

Németh Zsolt, Vasvár Város polgármeste-
re, látva a bajt, fizetésének egy részét felaján-
lotta intézményünknek. Ez több mint 100.000
Ft támogatást jelent.

Karakó László, az SQS 2001. Kft. igazga-
tója, megismerve az iskolában uralkodó áldat-
lan állapotokat, 400.000 Ft-ot ajánlott fel fel-
újításra. A munka hamarosan megkezdõdik,
saját forrással kiegészülve és jelentõs társadal-
mi munkával elkezdõdik az intézmény kis lé-
pésekkel történõ felújítása, rendbetétele. A
legsürgetõbb mindenképpen a vizesblokk fel-
újítása, valamint a hangversenyterem beázása
utána állapotok rendbehozatala. Annál is in-
kább, mert májusban � meghívásunkra � egy
40 fõs olasz zeneiskolai küldöttség érkezik vá-
rosunkba, s ha már büszkélkedni nem tudunk
egy szép, korszerû zeneiskolai épülettel, leg-
alább ne kelljen szégyenkeznünk.

A szakmai részrõl még nem esett szó.
Szeptembertõl hivatalosan is megkezdte mû-
ködését intézményünk Ifjúsági Fúvószeneka-
ra. A csoport létrehozásának alapfeltételeit
hosszú évek alatt sikerült kialakítani, most,
hogy benne vagyunk, az elsõ lépések és az el-
sõ sikerélmények után látjuk, hogy az elõrelé-
pés, a fejlõdés a tervezettnél nehezebben fog
menni, a tárgyi feltételek hiányosságai és a
szakmai hátrányok még sok gondot fognak
nekünk okozni � jelen állapotok között siker-
nek kell elkönyvelnünk, hogy egyáltalán mû-
ködik a zenekar � türelmesnek kell lennünk, a
kitartás hosszú távon eredményre vezet. 

Intézményünk résztvevõje volt a �Hang-já-
ték� elnevezésû országos zeneismereti vetél-
kedõnek. A csoport (Hajdu Adrienn, Drimmer
Márton, Hirschmann Anett, Kárpáti Eszter,
Frigy Nikoletta, Kovács Szandra, Borsits Bo-
tond) Dévay Géza szakmai irányításával hó-

napokat foglalkozott a vetélkedõ témakörei-
vel, a lelkesedés sikerrel járt � a területi fordu-
ló után a vasvári Zeneiskola a megyei forduló-
ban második helyen, az országos elõdöntõben
az ötödik helyen végzett � utóbbi, igen szoros
és végig kiélezett versenyen pontszáma alap-
ján a cum laude minõsítést érdemelte ki, a sok
jó teljesítmény között a nagyérdemû zsûri ki-
emelte Frigy Nikoletta népdaléneklését és az
Orff Ütõsegyüttes produkcióját. Ennek a ve-
télkedõnek számunkra mégis az a legnagyobb
eredménye, hogy sikerült tanulóinkat motivál-
ni, nagyobb munkára ösztönözni, a megszer-
zett alapos tudást már senki nem veheti el tõ-
lük. A jól végzett munka jutalmául a csoport
egy zeneismereti vetélkedõt szervezhet taná-
raink számára, a témakörök Bartók Béla és
korunk magyar könnyûzenéje. Ez a program
várhatóan júniusban, közvetlenül a tanévzárás
elõtt kerül megrendezésre.

Rendszeres résztvevõi vagyunk a szombat-
helyi szervezésû �Sistrum� regionális hang-
szeres versenyeknek. Ebben az évben zongo-
ristáink és furulyásaink próbáltak szerencsét �
a következõ eredmények születtek:

Kovács Kristóf � furulya: arany minõsítés 
Hirschmann Anett � furulya: ezüst minõsítés 
Baranyai Anna � zongora: bronz minõsítés 
Kárpáti Eszter � furulya: bronz minõsítés
Drimmer Márton � zongora: bronz minõsítés
Tóth Réka � zongora: bronz minõsítés
Ouagueni Linda� furulya � bronz minõsítés
Lok Ibolya � zongora � oklevél
Elekes Péter � furulya � oklevél
A regionális verseny résztvevõi Vasváron

egy gálahangverseny keretében mutatták be
produkcióikat.

Április végén a magyar mûvészetoktatás
napja alkalmából szerveznek egész napos gá-
lahangversenyt a szombathelyi Bartók Terem-
ben, a megye mûvészetoktatási intézményei-
nek részvételével. Intézményünket a gálán a
hangszeres versenyen arany minõsítést szer-
zett Kovács Kristóf és az Orff Ütõsegyüttes
képviseli. Május elején két tanítványunk a
körmendi Diák-Zene fesztiválon vesz részt. 

Most veszem csak észre, ahhoz képest,
hogy a cikk elején még azt írom, nem igazán
kiforrottak a gondolataim, igen csak bõ lére
eresztettem... lehet, hogy pont ezért sikerült
ilyen terjedelmesre, nem tudom. Diákjaink és
a nevelõtestület nevében ezúton is szeretném
megköszönni a sok segítséget, támogatást,
biztató szavakat. Ha másképp nem is tudjuk, a
munkánkkal, szép zenével mindenképpen
megháláljuk. Most gõzerõvel készülünk az
olasz-magyar találkozóra programjaira, ennek
a háromnapos rendezvénynek a megszervezé-
se � a szûkös anyagi háttér mellett � igen nagy
feladat számunkra, szerencsére itt is bõven
vannak segítõink, támogatóink. De errõl majd
a májusi újságban...

Szabó Zoltán
igazgató
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A furcsa cím csupán azt takarja, hogy az új
közösségi ház megépüléséig átmenetileg a
Mûvelõdési Ház tevékenysége több vasvári
helyszínen zajlik. Gergye Rezsõvel, a Mûve-
lõdési Ház igazgatójával beszélgettünk arról,
hogy tudunk ebben az átmeneti idõben eliga-
zodni, merre és hol keressük a már megszo-
kott, megszeretett szolgáltatásokat, hol lesz-
nek egy évig a programok, és milyen nyitva
tartással számolhatnak a vasváriak?

� Címszavakat kérdezek csak, hogy ponto-
sabban látható legyen az amúgy nagyon ösz-
szetett mostani közmûvelõdési helyzet. Iro-
dák, a munka irányítása?

� Az Alkotmány utcában, a régi könyvtár
épületében van a bázisunk. Szinte a másik he-
lyen megszokott elõtéri hangulattal fogadjuk
itt is a látogatókat. Két irodát alakítottunk ki,
a büfének is találtunk egy zugot, valamint a
technikai stúdió és a ruhatár is itt kapott he-
lyet. 

� Klubok, tanfolyamok, kisközösségek?
� Az irodáknak helyet adó épület egyben

közösségi hely is. A szakmai irányítás mellett
itt lesznek az átmeneti idõben a 10�20 fõs kö-
zösségek, azaz a Napsugár nyugdíjas klub, a
Kismama klub , Fiatalok klubja és egyéb más
közösségek.

� Pinceklub?
� Az Alkotmány utcai épület pincéjével

kapcsolatban a napokban dõl el, hogy a fiata-
lok ki tudják-e maguknak önállóan úgy alakí-
tani, hogy ott egy saját mûködtetésû ifjúsági
klub alakulhasson. 

� Konditerem?
� Ebben csak a valószínûséget tudom meg-

határozni: A konditerem 51%-os eséllyel a
Tretter-házban lesz.

� Kiállítások?
� Kiállítások szintén több helyszínen zajla-

nak majd. Az Idõsek Otthonában most nyitot-
tuk Sodics László tárlatát, az �átmeneti�
Castrum Galéria kiállítását. De a Zeneiskolá-
ban is lesznek majd idõközben tárlatok.

� Táncpróbák, fúvóspróbák, torna ?
� A mozi egy fontos bázis lesz. Itt próbál-

nak a tornászok, rockisok, zeneiskolások és
Bandi bácsiék fúvósai is az akusztikai pró-
bák után valószínûsíthetõen ide költöznek
majd. De itt lesznek a vásárok is többségük-
ben. Kiszedtünk néhány sor széket a mozi-
ból, így nagyobb tere lehet a kulturális ese-
ményeknek.

� Szálláslehetõség?
� Azt is a központi, Alkotmány úti épület-

ben tudunk majd kínálni, fürdési lehetõséggel
együtt.

� Kisebb mûsoros estek?
� A múzeum ad helyet irodalmi esteknek,

mûsoros zenei programoknak.
� Új helyszín?
� A Zöldfa pincéjében is tervezünk progra-

mokat, de még kellene javítani rajta sokat,
melyet már saját erõnkbõl és anyagi kerete-
inkbõl nem tudunk megoldani, így a köz segít-
ségére szorulunk a padozat és mellékhelyisé-
gek rendbetétele terén, úgyhogy szívesen ve-
szünk laminált padlófelesleget vagy mû-
anyagpadlót, amire már nincs szüksége gazdá-
jának. És iparosok felajánlásaira is szüksé-
günk lenne� Egyébként ebben a pincében a
csoportok próbája mellett rendezvényeket,
klubestéket tervezünk a nyáron folyamatosan.

� Raktározás?
� A mozi széntárolójában és a bölcsõde

pincéjében raktározunk, de berendezési tár-

gyak, székek, szekrények a város több intéz-
ményében is vannak. Zeneiskola, óvoda, isko-
la vigyáznak bútorainkra, de egyben használ-
ják is.

� Mûsorfüzet?
� Május hónapra dupla számmal és oldallal

készülünk.
� Nyitva tartás?
� Nyitva tartásunk májustól a régi intéz-

ményi rend szerint zajlik, mely mindegyik
helyszíne ki lesz függesztve. Gyakorlatilag ez
azt jelenti, hogy a hétfõi szünnap kivételével
minden nap lesz mód közösségi tevékenysé-
geket folytatni a Mûvelõdési Ház �égisze�
alatt. Az ügyeletes aztán minden nap körbe-
járja az egyes helyszíneket és ellenõrzi, hogy
minden rendben zajlott-e, és a zárások is
megtörténtek-e.

�Nem kis összmunkát követelt ez a válto-
zás, költözés a dolgozóktól és segítõktõl!

�Csak jó dolgokért lehet ezt elviselni, az
gerjeszt kreatív energiákat. Hisz szívesen áll
az az esõben, aki utána bemehet az Oscar-díj
átadásra... Valószínûleg ezt az átköltözést sen-
ki nem tudta volna a Mûvelõdési Házon kívül
a városban megcsinálni, de ez nem öntömjé-
nezés, hanem egyszerûen a szakma ilyen.
Folyton pakolunk. Rutinná alakult minden
munkatársamnál. Nyári elõadások, szabadtéri
programok berendezése, biztosítása. Bõven
szereztünk benne gyakorlatot az évek során.

�Akkor van és lesz mit tenni bõven az új
közösségi ház felépültéig a Mûvelõdési Ház
dolgozóinak, és nem kell elmennie senkinek
kényszerszabadságra?

�Attól tartok, még a rendes szabadságot
sem lesz idõnk idén sem kivenni�

�pam�

Iránytû a Mûvelõdési Házhoz�

Puskás Sándor, Vasvár díszpolgára szü-
letésének 100. évfordulója alkalmából
megemlékezést tart a városi Dr. Bendefy
László Könyvtár május 6-án, pénteken es-
te 6 órakor.

Az ünnepség szervezõi a városi könyvtárba
szeretettel várjuk volt tanítványait, ismerõseit
és minden kedves érdeklõdõt.

A megemlékezés és az esti szentmise után,
várhatóan fél nyolckor Áchim Erzsébet orgo-
namûvész ad ünnepi hangversenyt. Közremû-
ködik Puskás Eszter (ének).

Mûsoron:
� Johann Sebastian Bach: Esz-dúr prelúdi-

um, Liszt Ferenc: 2 Consolation
� Franz Schubert: Ave Maria (ének)
� Pikéthi Tibor: G-dúr toccata
� Georg Friedrich Handel: Ária a Messiás

c. oratóriumból
� Theodora Dubois: In paradis (toccata)

Áchim Erzsébet orgonamûvész tanulmá-
nyait szülõvárosában, Gyulán kezdte. Elsõ or-
gonatanára a budapesti Bartók Béla Zenemû-
vészeti Szakiskolában, Virágh Endre, a vasvá-
ri templom egykori orgonistájának fia volt. A
fõiskolán orgona és énektanár-kórusvezetés
tanszakon diplomázott. A Budapesten meg-
rendezett elsõ Nemzetközi Liszt Orgonaverse-
nyen a zsûri különdíját nyerte el a magyar mû-
vek kiemelkedõ tolmácsolásáért.

Növendék kora óta templomi orgonista, je-
lenleg a Haller-téri római katolikus templom
orgonistája. A koncertéletben orgonistaként és
kamaramuzsikusként egyaránt sûrûn szerepel
itthon és külföldön egyaránt. Németországban
és Svájcban évek óta több koncertmeghívás-
nak tesz eleget.

Eddigi három szóló CD-felvétele közül
egy Magyarországon, a Hungaroton kiadásá-
ban, kettõ pedig Németországban jelent meg.

Megemlékezés és koncert
AZ AUTÓS � MOTOROS ISKOLA

SZEMÉLYGÉPKOCSI-,
MOTORKERÉKPÁR- ÉS

MOPED-VEZETÕI
TANFOLYAMOK INDULNAK

folyamatosan

VASVÁRON
a postaforgalmi

szakközépiskolában.
30% AZ SZJA-BÓL VISSZAIGÉNYELHETÕ!

TÁJÉKOZTATÁS: 94/51-19-51
MEGÉRI MÉG AZ IDÉN ELKEZDENI!

Ny.sz: 18-0054-04 Alsz.: 0553
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Áprilisban a Mûvelõdési Ház szervezésében
harminc vasvári indult el a kárpátaljai Bereg-
szászra, bepótolva azt a hiányt, mely a sok, on-
nan kapott meghívásnak tett végre eleget.
Egyébként Nyíregyházáig vonattal, majd az uk-
rajnai határtól busszal utazó vasváriakat Bereg-
szászon közel száz ember várta. A vendéglátók
vendégszeretetére jellemzõ, hogy szinte fogadó-
koreográfiával várták a buszérkezést. De ha fel is
borult a rend attól, hogy a busz a megbeszéltek-
hez képest átellenben érkezett meg, a barátok és
ismerõsök szeretetkoreográfián túl is megtalál-
ták és ölelték egymást. Vidnyánszky Éva néni
aztán átvette az irányítást, beosztotta, ki kivel,
miért és hova megy. Mindennek megvolt a jól át-
gondolt oka. A flott négy nap sikerének egyik
magyarázata az volt, hogy a csoport mindenben
követte a házigazdák utasítását Éva néni precíz,
okosan átgondolt szervezése miatt, így végül
mindenki elégedett volt. Az utolsó napon
könnyes búcsút vett a vasváriak visszaérkezõ
csoportja. Az utazás költségeit mindenki maga
állta, ezért is tudtak csak vonattal közlekedni.
Nyugdíjas, diák, nagycsaládos kedvezmények-
kel közlekedtek a vonaton és az ukrajnai buszki-
rándulások költségeibe is befizettek, így fejen-
ként mindennel együtt 20.000 Ft-ba került a
négynapos út. A vendéglátó családokkal való ba-
rátkozás mellett a kiránduló csoport ellátogatott
Muzsajra, Beregszászra, Munkácsra és a Verec-
kei-szorosba tartalmas programmal. Legköze-
lebb most majd Beregszászról jönnek június vé-
gétõl Vasvárra viszontlátogatásra 2�3 mesejáté-
kot bemutatva a kis stúdiósok a Vidnyánszky há-
zaspár vezetésével. Az valószínûsíthetõ, hogy
akkor még több vasvári család jelentkezik a kár-
pátaljai küldöttség fogadására és elszállásolására
a most megerõsített régi és megkötött új barátsá-
gok miatt. Egyébként a kapcsolat nem most, ez-
zel az úttal kezdõdött, de fontos állomás volt ab-
ban. A viszony közel hatéves a két város között,
bár inkább pontosabb, ha emberek közötti barát-
ságoknak és kötõdéseknek hívjuk. A beregszászi
színház és annak gyermekstúdiósai rendszeres
szerepléseket vállaltak az elmúlt hat évben Vas-
váron. Õket a Mûvelõdési Ház mellett vasvári

családok fogadták. Innen is erednek az emberi
kötõdések és szeretetszálak a két város között.
Késõbb vezetõi szinten is volt kapcsolatfelvétel
Beregszász és Vasvár között, de a gyökerek kö-
zött is érdemes kapcsolatot kutatni, hisz a do-
monkos rendnek itt is, ott is vannak fellelhetõ
emlékei és kezdeményei. Fontos, mint minden-
ben, ebben a viszonyban is a folyamat . 6�7 éve
két oldalról is megszületett a találkozási szán-
dék. Vasvár vidékét már látták a beregszásziak, és
most õk is tudtak áldozatot hozni a vendégfoga-
dáshoz. Az utazásban az is nagyon jó volt, hogy
diák, felnõtt, nyugdíjas, természetjáró, dalos, tán-
cos, színjátszó együtt indult a messzi városba.

Nagyon heterogén volt a kiutazók összetétele,
és éppen ez volt a nagyszerû benne. Példaértékû-
en együtt tudtak mûködni a több száz kilométeres
utazásban generációs problémákat felejtve és fel-
oldva. Odakinn is érvényesült a több korosztályú
delegáció sokszínûsége: a sokféle érdeklõdésû
emberek különféle szinteken és mûfajokban kö-
töttek barátságot, indítottak el jövõbe nyúló kap-
csolatokat. Például a vasvári diákok kerékpárral
Verecke, Munkács meghódítására készülnek a
kinti vendéglátók segítségével. A természetjárók
is hasonló útvonalat tûztek ki gyalogtúrájuk cél-
jául. A kulturális kapcsolódási pontok is erõsöd-
tek a színjátszás, a néptánc, népdal terén. Képzõ-
mûvészeti kezdeményezések is sikerre vihetõk a
két város kapcsolatában. Az biztos, hogy olyan
összetett feladatok és lehetõségek ezek, melyek
valószínûsíthetõen projektbe foglalva kaphatnak
team munkában pozitív impulzust és anyagi se-
gítséget majd. A 30 fõs küldöttség mostani útja
valószínûleg végleg beindítja és még élõbbé teszi
a több szálon futó kapcsolatokat. Érdekes mo-
mentumnak számított az útban az is, hogy har-
minc fõ nem kevés, mégsem volt semmi gond az
utazásban. Nem betegedett meg senki, nehéz aka-
dályokat sem kellett leküzdeni, együttmûködõ
volt mindenki, és a vonatok szûkös csatlakozásait
sem késték le Vasvár-Budapest-Nyíregyháza vo-
nalon. Ilyen zökkenõmentesség és harmónia csak
egyszer lehet egy utazással kapcsolatban. Hat év
után így kellett lennie. Vasvár is, Beregszász is
megérdemelte. �pam�

Kárpátaljai kirándulás

Mindszenty József bíboros, hercegprímás,
esztergomi érsek pappá szentelésének 90., ér-
sekké történõ kinevezésének 60. és halálának
30. évfordulója alkalmával rendezendõ 9. em-
léktúra az alábbi útvonalon kerül megrende-
zésre május 7-én szombaton.

Túra helyszíne: Vasvár�Csehimindszent
Túra útvonala: Vasvár Szentkút fürdõ kem-

ping � Sándor-lépcsõ � volt oszkói vasútállo-
más � Jeli Arborétum � Oszkói szõlõhegy �
Hegypásztorkör pincéje � Csehimindszent
szõlõhegy � Csehimindszent Napköziotthon.

Rajt: Vasvár Szentkút fürdõ kempingtõl
2005. május 7-én 8�9 óra között. 

Cél: Csehimindszent Napköziotthon

Táv: kb. 20 kilométer. Szintidõ: 6 óra.
Részvétel: ingyenes.

Minden résztvevõ erre az alkalomra készí-
tett emléklapot, a szintidõn belül teljesítõk
emléklapot kapnak.

A túrán saját felelõsségére mindenki részt
vehet. A túra befejezése után Szombathely fe-
lé menetrendszerû autóbusz indul, Vasvárra
különjáratú autóbusz szállítja vissza a részve-
võket ingyenesen.

Szálláslehetõség:
Vasváron a Szentkút Patak Szálló, telefon:

70/265-9871. (Magyar Turista Kártya kedvez-
mény!), Hegyhát Gyöngye Panzió, telefon:
30/276-5626.

Csehimindszenten: Plébánia zarándokház
(ügyintézõ Farkas László plébános, bérbalta-
vári telefonszám: 94/575-020).

Csehimindszenten zsíros kenyér és tea vár-
ja a vándorokat.

A túra a Magyar Turizmus Kártya pont-
gyûjtõ akció része. Csomagszállítást Csehi-
mindszentre vállalunk! Térkép: Kemeneshát
és Kemenesalja (Cartográphia Kft.)

Részletes felvilágosítást ad: Benke Tibor
(9800 Vasvár, Nagyköveshegy u. 6.), telefon:
94/370-230, 30/441-4377.

Szép idõt, kellemes idõtöltést kívánnak a
rendezõk!

Mindszenty
emléktúra

Labdarúgás
Megyei II. osztály

� Április 30. 17.00 Vasvár-Csepreg
� Május 1. 15 óra:  Öltözõavató
� Május 7. 17.00 Vasvár-Herény
� Május 15. 17.00 Vasvár-Gyöngyöshermán
� Május 22. 17.00 Vasvár-Balogunyom
� Május 29. 17.00 Vasvár-Lukácsháza
� Június 5. 17.00 Vasvár-Torony
Az ifjúsági mérkõzések 2 órával korábban

kezdõdnek.

Túraajánló 
Április 30-án Tihanyi Gejzirit túra 20

km-es távon.
Útvonal: Aszófõ � Apáti templomrom �

Nyereg-hegy � Rátai csáva � Kiserdõ tetõ �
Futballpálya � Óvár � Barátlakások � Vissz-
hangdomb � Aranyház � Átjáróbarlang �
Gejzir-mezõ � Csúcs-hegy � Aszófõ.

Indítási idõ: 8�10 óra között. Szintkülönb-
ség 700 méter. Szintidõ: 5,5 óra.

Jelentkezni telefonon (napközben) 572-
026 vagy (este) 371-676 telefonszámokon.
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�És mégis lesz. Idén negyedszer. Annak
ellenére is, hogy a Mûvelõdési Ház nehezített
körülmények között dolgozik. Annak ellenére
is, hogy a Nemzeti Kulturális Alap idén nem
tudta pályázati pénzzel támogatni az ese-
ményt, mint korábban, amikor milliós nagy-
ságrendû összeggel segítette az országos je-
lentõségû eseményt. Annak ellenére is lesz,
hogy a résztvevõknek jelentõs nevezési-ellá-
tási költséget kellett áldozniuk a három napra,
és ez is csak az összköltség 80%-át fedezi.
Annak ellenére is, hogy a fennmaradó 20%-ra
szponzorokat, támogatókat, költséget, jegybe-
vételt kell keresni, és ellentételezni a hiányt.
Ezek ellenére jó kis találkozót állítottak össze
a szervezõk, érdemes ellátogatni az esemé-
nyekre és nevetni, sírni, örülni a színháznak, a
tehetséges fiatal színjátszóknak, rendezõknek,
jelmeztervezõknek, akik úgy határoztak, egy-
re kevesebb szabadidejüket egyre értelmeseb-
ben töltik. Például játszanak. Színpadon. Íme,
a színházi hétvége programja:

Április 29. PÉNTEK
12.30 Benedek Elek: Kacor király mese

Mákszem Gyermekszínpad � Vasvár, Mozi
12.45 szünet
13.00 Horváth Péter - Sztevanovity Dusán: Padlás, musical

Hórukk! Színpad - Vép, Mozi
14.50 szünet
15.00 Ünnepélyes megnyitó

Köszöntõt mond: Németh Zsolt polgármester, or-
szággyûlési képviselõ
Megnyitja: Kútszegi István, a Vas Megyei Ön-
kormányzat Közmûvelõdési fõelõadója, aula

15.30 Duma Zsolt: Time
Duma's Színház - Mezõkovácsháza, aula

16.50 szünet, értékelés
17.30 Tamási Áron: Rendes feltámadás

szakrális dráma
AHA Színpad - Budapest, aula

18.10 szünet, vacsora
19.00 Marth P. Ildikó: Hol volt, hol van a rátóti csikótojás,

népi komédia politikai köntösben. Színparódiák -
Pusztaszabolcs, aula

19.50 szünet
20.00 Takarics Róbert: Ez elment vadászni

dráma
Új Nagybecskereki Tendenciák (Vajdaság)

20.50 szünet
21.00 Oscar Wilde: The Canterville Ghost

Ghostbusters - Balatonfûzfõ, aula
21.30 szünet
21.45 Francois Villon: Befogad és kitaszít a világ, szín-

darab
Lórántffy Zsuzsanna Színjátszó Csoport - Ka-
posvár, Zeneiskola

22.45 szünet
23.00 Cziczó Attila: Háború, képzelt életjáték

Fészek Színház - Agárd, aula
23.20 szünet
23.30 Vörösmarty Mihály: Csongor és Tünde

színjáték, Soltis Lajos Színház - Celldömölk,
Mozi

00.30 szünet, értékelés, buli

Április 30. SZOMBAT
10.00 Moliere: A tudós nõk, FÁC Csoport - Budakeszi

aula
10.40 szünet, értékelés

12.00 Rejtõ Jenõ: Aki mer, az nyer, komédia
Bodor Péter Mûvelõdési Egyesület Színjátszó
Csoportja - Erdõszentgyörgy, aula

13.30 szünet, ebéd
14.30 Alan Jay Lerner: My Fair lady, musical

Andante Mûvészeti Iskola Színjátszó Csoportja
Szeged, Mûvelõdési Ház

17.30 szünet
17.45 Piller Csaba: A betyárrá lett Czigány Jóska vi-

szontagságos útja a megvilágosodásig, komédia
Eplényi Komédiás Egylet, Eplény, aula

18.55 szünet, vacsora
19.20 Kao Hszing-csien: A buszmegálló

Ferrum Színházi Társulás - Szombathely
Mûvelõdési Ház

20.50 szünet
21.10 Molin Rouge, Happy Day Színjátszó Csoport -

Eplény, aula
23.10 szünet
23.30 Herczeg Tamás: ��majd mély csönd leng��

Weöres Sándor Szkíták címû drámajelenete alapján
Soltis Lajos Színház - Celldömölk
Mûvelõdési Ház

0.15 szünet, értékelés, buli

Május 1. VASÁRNAP
9.00 Karinthy Frigyes: Karinthyász, szerkesztett játék

Kastélyszínház Társulat - Körmend
Postaforgalmi Szakközépiskola tornaterem

10.30 szünet
10.40 A kiskakas gyémánt félkrajcárja, mese

Kreatív Szakkör - Vasszécseny, aula
11.10 szünet
11.20 Tabarin: Veszedelmes levelek, vásári komédia

Fehér Hollók - Kecskemét, aula � Dísz tér
11.45 szünet
12.00 Zelk Zoltán: Az állatok iskolája, Hunyócskák -

Kecskemét, aula
12.15 szünet
12.20 Sachs: Az ellopott kakas, Fabatka Társulat -

Kecskemét, aula
12.35 szünet
12.55 Móricz Zsigmond: Dinnye, népi komédia

Kelemen László Színjátszó Társulat -
Csanádpalota, aula

13.05 szünet
13.25 Nóti Károly: A nyúl, bohózat, Kelemen László

Színjátszó Társulat - Csanádpalota, aula
13.50 szünet, csoportonként ebéd
14.10 Rejtõ Jenõ: Szabad a vásár, bohózat, Kelemen

László Színjátszó Társulat - Csanádpalota, aula
14.45 szünet
16.00 eredményhirdetés, díjkiosztás

A zsûri tagjai:
Laczó Henrietta, a zalaegerszegi Hevesi Sándor Színház

jelmez- és díszlettervezõje
Pálfy Margit, színmûvésznõ
Katona Imre, rendezõ
Kiss László, a Nemzeti Kulturális Örökség Minisztériu-

mának fõtanácsosa
Solténszky Tibor, dramaturg, rendezõ, a Magyar Színjáté-

kos Szövetség elnöke

A Találkozó létrejöttét támogatta: Városi Mûvelõdési
Ház - Vasvár, Vas Megyei Közgyûlés Közmûvelõdési- és
Ifjúsági Bizottsága (logoval), Magyar Mûvelõdési Intézet,
Vasvár Város Önkormányzata (logoval), Kardos László
Általános Iskola, Béri Balogh Ádám Gimnázium, Posta-
és Bankforgalmi Szakközépiskola és Kollégium

Felvilágosítás:
9800 Vasvár, Alkotmány u. 7. � Tel./fax: (00-36) 94/573-070
e-mail: postmaster@vasmuv.axelero.net

Színjátszó találkozó

Tavaly júliusban kezdõdött a sportöltözõ
bontásával az a nagyszabású beruházás, amely-
nek avatására most kerül sor, a majális napján.
Miért húzódott ilyen hosszú ideig a munka?
Bontáskor derült ki, hogy az épület állaga sokkal
nagyobb beavatkozást igényel, mint amire szá-
mítottak a szakemberek és a sportbarátok.

Ám úgy tûnik, megérte a fáradozást és a
várakozást is. Nagyobb lett az épület, külön
bírói öltözõ készült vizesblokkal, a hazai és a
vendégcsapat is európai körülmények között
készülhet a találkozóra, a kazánház-blokkot és
egy kicsinyke kis irodát is magában foglal az
új létesítmény. 

Kedvcsinálónak, közönségcsalogatónak áll-
janak itt a felvételek az új létesítményrõl. (Rész-
letesebben az avatás után számolunk be a beru-
házásról.) Pályázati forrásból (5,6 millió forint),
jelentõs önkormányzati támogatással (mintegy
2,6 millió forinttal) és a helyi vállalkozók össze-
fogásából született meg az impozáns, mintegy
16 milliós értéket képviselõ létesítmény.

Sportöltözõ
létesült

Avatás május 1-jén
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A nõi kézilabdázás két vasi reprezentánsa,
a Büki TK és Közút Vasvár NB II-es gárdája
vívott rangadót április 17-én, vasárnap dél-
elõtt Bükön, a sportcsarnokban. A mérkõzés
elõtt mindkét együttes felfokozott izgalomban
melegített. Fogadkozások, edzõi motiválás
mindkét oldalon, egy-egy mozdulatból és elej-
tett mondatból is sejthettük, hogy nagy csatá-
ra van kilátás. 

Nem is csalódtak azok,
akik a délelõtti matinéra Bük-
re látogattak.

Közút Vasvár: Vízvári Tí-
mea � Utasi Ágota(5), Szalai
Marietta (8), Szondy Kitti (1),
Szabóné Édel Mariann (3),
Zsohár Mónika (2), Szondy
Noémi (1).

Csere: László Krisztina
(1), Szabó Hedvig, Szakonyi
Mónika (1), Balogh Eszter,
Varga Dóra, Bõsze Boglárka,
Hosszú Csilla

Edzõ: Vass Sándor
Büki TK: Fazekasné � Binder (1), Németh

D. (99, Petrik (1), Streb, Varga (7), Pukler.
Csere: Tóth (1) Bárkovics (1), Németh N.,

Németh J., Hegyi.
Edzõ: Hegyi Gábor 
A Vasvár remek rajtot vett. Forma I-es

nyelven szólva, a rajtnál állva hagyta ellenfe-
lét. A BTK még izmai melegítésével volt el-
foglalva, vagy talán a szombat esti lázzal,
amikor a Közút Vasvár már hatszor betalált.
Jellemzõ fölényünkre, hogy a Bük csak a 14.
percben lövi szépítõ gólját. Ekkor már 6:1-re
vezetünk úgy, hogy az 5. percben még egy he-
test is hibázunk. Védekezésbõl jeles, nem úgy
a BTK-nál, amely a szélsõ játékunkkal szem-
ben tehetetlen. Ráadásul az eladott labdákat
rendre megszerezzük, majd értékesítjük.
Zsohár a védelmi falban, Utasi pedig a jobb-
szélsõ posztjáról keresztmozgással zilálja szét
a Bük idegeit, Szondy Kitti pedig kiválóan
osztogat. Ám minden jónak vége szakad egy-
szer. A BTK beindul, s feljön (2:6), (3:6),
(4:6) (5:6), majd Németh Brigitta egyenlít.
Zúg a büki lelátó, pedig még nagyon messze
van a mérkõzés vége. A Büknél ekkor Varga
Brigitta és Németh Diána cipeli a �zongorát�.
Minden bejön nekik. Megszeppent nyuszik
vagyunk ekkor. Ám Vass Sándor egy idõké-
réssel rendet teremt. Elõször �csak� a nõi fe-
jekben, majd a csapat a pályán is. 

A második félidõre kicsit megnyugszanak
a kedélyek, a sok szabálytalanság és kemény
belemenés mindkét gárda idegeit megviseli.

A szünetben a Közút Vasvár érzi, ha véde-
lemben egy független emberrel képes a védõ-
fal és a támadók között mozogva labdát sze-

rezni, nem utolsó sorban a bükiek remek átlö-
võjét, Németh Diánát kikapcsolni, akkor nyer-
hetõ a meccs. A két edzõ apait-anyait belead.
Hegyi Gábor úgy véli, csapata lendületbe jött,
s ez vélhetõen a második félidõ végéig tart
majd, de nem lesz könnyû. Vass Sándor pedig
a kikapcsolható és az egy-egy elleni párharco-
kat tudatosítja, no és azt, hogy minél bátrab-

ban, robbanékonyabban támadjunk. Õ a kis-
padon, a szakosztályvezetõ pedig vele szem-
ben, a küzdõtér mellõl dirigálja a csapatot. A
vérnyomásuk úgy kétszáz lehet. A BTK ott
folytatja a második félidõt, ahol abbahagyta.
Németh Diána kilenc gólt lõ. Majd a huszadik

percben megtörténik az, amit kevesen hittek.
A két Szondy igazi zavart okoz a BTK-nak.
Noémi remekül mozog a fal elõtt, osztogat, ki-
egészít, testvére nemkülönben. Felkapaszko-
dunk, már nem magabiztos, hanem ideges a
Büki TK. A huszadik percben megtörténik a
csoda, egyenlítünk (18:18)! Majd Szondy No-
émi és a volt válogatott, rutinos Utasi Ágota
villant egyet-egyet, s már 19:18-ra mi veze-
tünk. Újabb ellopott labda, Utasit akasztják,
ám Szalay Marietta nem hibázik, már két gól-
lal vezetünk (20:18). Drámai véghajrá kezdõ-
dik, ám minden csapatrészünk jobb ezen a

délelõtti matinén. A kérdés csupán az, ki nevet
a végén. A Bük még lõ két gólt (20:18), majd
(20:19) ám ezzel ellövi összes puskaporát. Mi
pedig beállítjuk idegenben a 22:20-as vég-
eredményt úgy, hogy még egy kihagyott hely-
zet is �belefér�. Belefér? Belefért ezen a va-
sárnapon. 

A mérkõzés után Vass Sándor edzõ és
Nagy Ferenc szakosztályvezetõ két boldog
ember. Ám idegességüket alig tudják palástol-
ni. Boldog ölelkezés a pályán, s boldog vicce-
lõdés az öltözõben és a sportcsarnok elõtt is. 

Szép volt lányok!
Vass Sándor edzõ így összegzett a találko-

zó után: Az eleje a miénk volt, a vége is, ám
közte kétszer fordultunk át egy-egy igen hosz-
szan tartó negatív csúcsba. Szerencsére a Bük
korán hitte el, hogy övé a mérkõzés. Szünet-
ben kértem, hogy kapcsoljuk ki a büki Né-
meth Diánát, ám ez nem mindig sikerült.
Szondy Noémi beállításával meg testvére
szeppent meg, ami érthetõ, Kitti féltette a sé-
rülésébõl visszatérõ Noémit. Ám Noémi rob-
banékonysága sokat hozott a �konyhára�.
Amikor sérülés miatt a BTK csapategysége
megbomlott � bár ekkor még futottunk az
eredmény után � mi álltunk talpra elõbb, s
dolgoztuk le hátrányunkat. Ami nagy fegyver-
tény, különösen akkor, amikor köztudott, hogy
megyei szinten a BTK a Közút Vasvárnak mu-

musa. A megyei rangadót
azonban jobb véghajrával,
koncentrálással, küzdõszel-
lemmel, s némi taktikai plusz-
szal, mi nyertük. Gratulálok a
lányoknak!

Nagy Ferenc szakosztály-
vezetõ: Én kissé kritikusab-
ban szemléltem ezt a találko-
zót, miként a gyõrit is. Megint
sok volt a kihagyott helyzet, a
pontatlan védekezésünkkel
pedig magunkra húztuk a
BTK-t. Az átlövõt sem tudtuk
mindig semlegesíteni. Hat-
egyes elõnyt pedig nem sza-
bad elszórakozni. Ám ettõl

függetlenül örülök a sikernek, hisz kétszer is
fordítani tudtunk, ami nagy tartásra vall, s a
csapategységnek köszönhetõen valóban na-
gyot alkotott ezen a délelõttön a Közút Vasvár
nõi csapata. A nagyobb akaraterõ, a robbané-
konyság és a két Szondy remek, sokmozgásos
játéka adta azt a pluszt, amivel a Bük fölé tud-
tunk kerekedni. Nem is szólva a kiváló kapus-
ról, Vízvári Tímeáról.

Ám ne feledjük, ez játék. Olyan, mint a ki
nevet a végén? Büszkén mondhatjuk, mi ne-
vettünk a végén. 

Kép és szöveg: Bodorkós

Ki nevet a végén?
Büki matiné vasvári sikerrel
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MÁSODIK ANYANYELVE!
1985-ben szabadalmaztatott, a világ
17 országában sikeresen alkalmazott

módszer,1�14 éves korú gyermekeknek! 

Nyelviskoláink Magyarországon egyedülálló módon, második anyanyelvként oktat-
ják az angol nyelvet a gyermekeknek Helen Doron Early English módszerrel

A módszer általános jellemzõi:
- sikerét 1985 óta világszerte sokszázezer gyermek tanítása bizonyítja,
- megközelítése egyedülálló, ugyanis az �anyanyelvi módszer� segítségével tanít, amely a

mindennapos kazettahallgatáson keresztül olyan intenzív nyelvkurzust biztosít, mintha a
gyermek ténylegesen olyan országban élne, ahol az angol hivatalos nyelv,

- nemzetközileg alkalmazható módszer, mivel a tanfolyamok középpontjában kizárólag az
angol nyelv áll, tehát a nyelvet a maga egészében, s nem a gyermek anyanyelvének fordí-
tásaként tanítjuk,

- játékos, élvezetes és nagyon hatékony, mivel a zene és a humor képezi a módszer alapját,
- a foglalkozások életkor és tudásszint szerint differenciált, maximum 8 fõs csoportok-

ban folynak.

Folyamatosan induló nyelvtanfolyamainkról érdeklõdjön nyelviskolánkban!

Fogadóóra
Idõ: Május 10. és 24. kedd

16�17 óráig
Hely: Körház � Regionális

Innovációs Iroda

Apróhirdetés
� Nyelvoktató-nevelõ(nõ) közvetítése 3�13

éves gyerekekhez angol, francia, német nyelv-
területrõl. Tel.: (06 1) 392-5062.

� Vas Megyei Idõsek Otthona Vasvár, heti 4
órás foglalkoztatásban dietetikust keres. Bére-
zés megegyezés szerint. Érdeklõdni: 94/573-
311 telefonszámon.

� 1982-es évjáratú 323-as Mazda eladó. Érdek-
lõdni: 94/370-966 telefonszámon.

� Vasváron a belvárosban 45 m²-es üzlethelyi-
ség kiadó. Érdeklõdni a 94/370-551-es telefo-
non lehet.

� Vasváron csendes környezetben 60 m²-es
összkomfortos lakás eladó, garázzsal vagy
anélkül. Érdeklõdni: 30/378-1436.

� Vasvár központjában családi ház eladó. Érdek-
lõdni telefonon: 94/343-540.

� Vasváron 3 szobás lakás azonnali költözéssel
eladó. Érdeklõdni lehet telefonon: 94/372-004
vagy 70/592-7140.

� Vasvár központjában 2 szobás, tégla építésû,
felújított lakás eladó. Érdeklõdni telefonon:
30/214-7287.

� Garázs eladó Vasváron a Vasvári Pál utcában.
Érdeklõdni telefonon: 30/951-4332.

� Takarítást vállalok Vasváron és környékén:
30/59-20-863.

� Festés-mázolás-tapétázás (lakások, üzemek,
irodák, lépcsõházak, csarnokok) takarítással,
kedvezményes áron. Telefon: 30/904-0007,
vagy 30/628-7707.

Anyakönyvi hírek
Születés: Szekeres Annamária, Kovács Jó-

zsef.
Haláleset: Bazsó Béla, Czövek Pál, György

Istvánné szül. Séllei Ilona, Lukács Imréné szül.
Molnár Gizella, Horváth Györgyné szül. Molnár
Juliánna, Tóth László, Pataky Pál Olivérné szül.
Hegyi Mária Magdolna


